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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Asta Groth T  

Cathrin Bergenstråhle X   Elisabeth Engström T  

Tobias Nässén -   Anders Bruhn T  

Helene Skantze  X   Annika Jung T  

Filip Wiljander  X   Vilma Mori Aguilar T §§ 618-619 

Eva Öhbom Ekdahl X   Dominique Faymonville N  

Bo Bergkvist  X  §§ 628-659 Per Norling N  

Richard Wendt  X   Angela Berglund N  

Oliver Rykatkin X  Ej §§ 618-619 
p.g.a. jäv. 

Noa Samenius -  

Eivor Örenmark X   Christina Rinman -  

Magnus Sjöqvist X      

Anna Kjellin Flory -      

Peter Zethraeus  X      

Johan Hiller X      

Axel Krottler X      

Andreas Brännström X      

Lotta Riedel   X      

Lena Gatenborg  -      

Richard Herrey X  §§ 587-627    

 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  X   Björn Strehlenert -  

Hans Peters  X   Maria Håård N  
Håkan Ekengren  X   Ylva Hedman N  

Johan Krogh  X      
Olga Anikina X      
Martin Hedman  X      
 Liberalerna (L) 
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Gunilla Grudevall-Steen X   Anna-Karin Boréus T  

Monica Brohede Tellström X   Johan Kjellman N  
Martin Sääf X   Karin Bünger -  
Mats Granath -      
Lena Linnerborg X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X  §§ 587-591 Malin Gunnesson -  

Anders Tiger X   Jack Sjölund T §§ 592-659 

Lydia Liu (-) X      

 Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar -   Andreas Falk  -  

Hadia Mian X   Ella Tegsten  T  

Maria Raner  X   Erik Svanfeldt  T  

Espen Bjordal  X   Emelie Friberg -  

Gunnel Nyman Gräff  X   Andreas Andersson N  

Martin Hellströmer  X   Maja Fjaestad N  
Majvie Swärd  X      
Mattias Qvarsell X      
Helena Westerling  -      
Carl-Magnus Grenninger  X      
Alva Dahn  X      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Lamin Jatta Modigh  T  
Mikael Carlsson  X   Kristina Granlund N  
Lina Olsson  X   Carin Larsson N  
YuSie Rundkvist Chou  -      
Bosse Ståldal  X      
 Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X   Pernilla Axelsson (-) -  
Esa Örmä X   Christina Wiltman -  
Stephan Andersson  X   Bror Bergquist T  
Leonid Yurkovskiy  X      
David Hyde  -      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X   Göran Börjesson -  
Lisskulla Zayane X   Desha Svenneborg -  

Ninni Lindberg  X      
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Louise Ollivier X  §§ 629-659    

 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  -   Tomas Ottosson T  

Lisa Rasmussen X   Rolf Wasteson T §§ 632-659 

Fredrik Holmqvist X  §§ 587-631    
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§ 587 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Hans Peters (C) och Mattias Qvarsell (S) att justera  
protokollet tillsammans med ordföranden. Justeringen äger rum den 13 december 2021 och 
den 17 december 2021. 
 
- - - - - 
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§ 588 KFKS 2021/1 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Anmälningar till kommunfullmäktige 2021-12-13 

Skrivelser från revisorerna 
Revisionsskrivelse A daterad 2021-11-24 inkl revisionsrapport 6/2021 
Granskning av den medicinska kompetensen och patientsäkerheten inom 
äldreomsorgen vid särskilda boenden 
Revisionsskrivelse B daterad 2021-11-24 inkl revisionsrapport 6/2021 
Granskning av den medicinska kompetensen och patientsäkerheten inom 
äldreomsorgen vid särskilda boenden 
Revisionsskrivelse C daterad 2021-11-24 inkl revisionsrapport 7/2021 
Granskning av uppföljning och kvalitetskrav inom hemtjänsten 
Revisionsskrivelse daterad 2021-12-08 inkl revisionsrapport 8/2021 
Granskning av avtalshanteringen inom natur- och trafiknämnden 

Övrigt 
- 

 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 589 KFKS 2021/1257 

Enkel fråga – Naturreservat i Ryssbergen  
Enkel fråga från Lina Olsson (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 590 KFKS 2021/1057 

Interpellation – Seniorverksamhet i Saltsjöbaden/ 
Neglinge 
Interpellation den 18 oktober 2021 av Christina Ståldal (NL) till äldrenämndens ordförande Karin 
Teljstedt (KD) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Många sa att detta var en bra lösning. Kanske hade de då inte satt sig in i den stora oro 
och merarbete som den hotande uppsägningen av lokalen medförde under två år och 
pandemi för de äldre. Nackalistan tyckte inte att det var bra och har från start sedan 
ärendet kom till vår kännedom varit ett viktigt för oss och vi har satt oss in i det ordentligt. 
Lösningen med en ideell förening, PRO, som driver verksamhet och lokal där alla 
föreningar kan boka in sig har skett på ett mycket bra och av andra föreningar, t ex SPF, 
uppskattat sätt. Alla har varit välkomna, tvärt emot vad som insinueras i text i handlingar. 
Verksamheten har bjudit på friskvård både vad gäller fysisk och psykisk, social gemenskap 
och varit en träffpunkt för de som har haft vägarna förbi. Föreningen har satsat på AV-
media, teknisk apparatur och anpassade möbler för äldre och program och aktiviteter. Nu 
blir det istället kommunen som tar över skötsel och administration istället för föreningen 
vilket då kommer att kosta när man inte har ideella krafter att tillgå. Att lita på individens 
initiativförmåga och engagemang, läs en förenings, verkar här långt borta. Att visa 
förtroende för civilsamhällets och föreningslivets insatser likaså. Märkligt att en kommun 
som annars helst vill driva verksamheter i privat regi eller ideellt inte kan bejaka detta 
initiativ utan kommunaliserar istället och likriktar just träffpunkter för äldre. Gör om och 
gör bättre, hade man velat säga, men nu finns en annan godtagbar lösning men de ideella 
krafterna har man kastat bort.” 
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 591 KFKS 2021/1058 

Interpellation – Boendesituation för kommunens 
medlemmar 
Interpellation den 18 oktober av Esa Örmä (SD) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
 
  



 
20 (113) 

 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 592 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (S) 
i Nacka kommunfullmäktige 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Khashayar Farmanbars begäran om entledigande och 
överlämnar ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 593 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (L) 
i Nacka kommunfullmäktige fr.o.m. 2022-01-01 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Mats Granaths begäran om entledigande fr.o.m. 2022-01-01 
och överlämnar ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 594 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare i kommunstyrelsen fr.o.m. 2022-02-
01 t.o.m. 2022-12-31 efter Peter Zethraeus (M) 

Beslut 
Till ny ersättare väljs Eivor Örenmark (M). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
  



 
23 (113) 

 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 595 KFKS 2018/888 

Val av ny ledamot i äldrenämnden t.o.m. 2021-12-31 
efter Therése Sundberg (L)  

Beslut 
Till ny ledamot väljs Johan Norman (L). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 596 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
kommunalråd i opposition, 100 %, från Khashayar 
Farmanbar (S) samt val av nytt kommunalråd i 
opposition samt kommunalrådsresurs t.o.m. 2022-01-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Till nytt kommunalråd i opposition väljs 
Gunnel Nyman Gräff (S), 50 % 
 
Till kommunalrådsresurs väljs 
Alva Dahn (S), 50 % 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 597 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
tillika 2:e vice ordförande i kommunstyrelsen från 
Khashayar Farmanbar (S) samt val av ny ledamot tillika 
2:e vice ordförande t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Till ny ledamot tillika 2:e vice ordförande väljs Gunnel Nyman Gräff (S). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 598 KFKS 2018/888 

Val av ledamot i kommunstyrelsen efter Gunnel Nyman 
Gräff (S)* t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Till ny ledamot väljs Alva Dahn (S). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
*Eftersom Gunnel Nyman Gräff (S) valdes till ledamot tillika 2:e vice ordförande efter Khashayar 
Farmanbar (S) blev hennes ledamotsplats tillgänglig.  
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 599 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
tillika 2:e vice ordförande i styrelsen för Nacka Stadshus 
AB från Khashayar Farmanbar (S) samt val av ny 
ledamot tillika 2:e vice ordförande t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2022 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ledamot tillika 2:e vice ordförande bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
  



 
28 (113) 

 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 600 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
tillika 2:e vice ordförande i styrelsen för Centrala Nacka 
marknadsbolag AB från Khashayar Farmanbar (S) samt 
val av ny ledamot tillika 2:e vice ordförande t.o.m. 
ordinarie bolagsstämma 2022 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Till ny ledamot tillika 2:e vice ordförande väljs Henrik Unosson (S). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 601 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
tillika 2:e vice ordförande i styrelsen för Boo 1:207 AB 
från Khashayar Farmanbar (S) samt val av ny ledamot 
tillika 2:e vice ordförande t.o.m. ordinarie bolagsstämma 
2022 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Till ny ledamot tillika 2:e vice ordförande väljs Henrik Unosson (S). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 602 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ombud vid 
Storsthlms förbundsmöte från Khashayar Farmanbar (S) 
samt val av nytt ombud t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av nytt ombud bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 603 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
deltidsengagerad förtroendevald, 25 %, från Mats 
Granath (L) fr.o.m. 2022-01-01 samt val av ny 
deltidsengagerad förtroendevald,25 %, fr.o.m. 2022-01-
01 t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Till ny deltidsengagerad förtroendevald väljs Monica Brohede Tellström (L). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 604 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
tillika 1:e vice ordförande i överförmyndarnämnden från 
Mats Granath (L) fr.o.m. 2022-01-01 samt val av ny 
ledamot tillika 1:e vice ordförande fr.o.m. 2022-01-01 
t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ledamot tillika 1:e vice ordförande bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 605 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
för ombud vid Storsthlms förbundsmöte från Mats 
Granath (L) fr.o.m. 2022-01-01 samt val av nytt ombud 
fr.o.m. 2022-01-01 t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av nytt ombud bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 606 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
utbildningsnämnden från My Pohl (C) samt val av ny 
ersättare t.o.m. 2021-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 607 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
val- och demokratinämnden från Alexander Onnela (S) 
fr.o.m. 2022-01-01 samt val av ny ledamot fr.o.m. 2022-
01-01 t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Till ny ersättare väljs Anita Johansson (S). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 608 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
styrelsen för Nacka vatten och avfall AB från Alexander 
Onnela (S) fr.o.m. 2022-01-01 samt val av ny ersättare 
fr.o.m. 2022-01-01 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2022 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Till ny ersättare väljs Anki Tillema (S). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
§ 609 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
deltidsengagerad förtroendevald, 50 %, från Amanda 
Sandholm (V) fr.o.m. 2022-01-01 samt val av ny 
deltidsengagerad förtroendevald, 50 %, fr.o.m. 2022-01-
01 t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Till ny deltidsengagerad förtroendevald väljs Lisa Rasmussen (V). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 610 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
arbets- och företagsnämnden fr.o.m 2022-01-01 t.o.m. 
2022-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Filip Wiljander M Alexander Alieu Skoghag M 
Nicklas Carlsson M Eva Öhbom Ekdahl M 
Lars Flink M Disa Påhlman M 
Asta Groth M Anna Lööv C 
Maria Rothzén C Bordläggning L  
Kristian Andersson  L  Ylva Jans KD 
Helena Edberg KD Hadia Mian S 
Gunnel Nyman Gräff S Henrik Frank S 
Stefan Hult S Helena Grill MP 
YuSie Rundkvist Chou NL Lars-Åke Sandström V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Filip Wiljander, ordförande M 
Helena Edberg, 1:e vice ordförande KD 
Gunnel Nyman Gräff, 2:e vice ordförande S 

 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
  



 
39 (113) 

 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 611 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
fritidsnämnden fr.o.m 2022-01-01 t.o.m. 2022-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Oliver Rykatkin M Filippa Althoff M 
Margareta Hjelmstad M Simon Johansson M 
Christian Listerus M Bengt Johansson M 
Ylva Hedman C Emma Eide C 
Gunilla Grudevall-Steen L Petter Strömberg L  
Therese Nymoen KD Gregor Bergquist KD 
Ella Tegsten S Hina Khan S 
Anders Dorby S Martin Hellströmer S 
Bosse Ståldal NL Fredrik Wallén MP 
Sidney Holm MP Gunilla Zand Zuleta V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Gunilla Grudevall-Steen, ordförande L 
Oliver Rykatkin, 1:e vice ordförande M 
Ella Tegsten, 2:e vice ordförande S 

 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 612 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
kulturnämnden fr.o.m 2022-01-01 t.o.m. 2022-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Richard Herrey M Vilma Mori Aguilar M 
Elisabet Engström M Robin Irberger M 
Monika Segerman M Per Knaust M 
Katarina Devell C Rasmus Persson C 
Lena Linnerborg  L Anne Skoogh L  
Ingvar Eklund L  Rebecka Marell KD 
Jack Sjölund KD Mattias Qvarsell S 
Lovisa Emanuelsson S Ewa Jäderberg S 
Päivi Dahlin NL Lamin Jatta Modigh NL 
Jan Salomonsson V Åsa Marnell MP 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Richard Herrey, ordförande M 
Lena Linnerborg, 1:e vice ordförande L 
Lovisa Emanuelsson, 2:e vice ordförande S 

 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 613 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden fr.o.m 2022-01-01 t.o.m. 
2022-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Peter Zethraeus M Anna Carlsson M 
Johan Hiller M Frank Svensson M 
Magnus Sjöqvist M Lotta Riedel M 
Tim Sundberg M Annika Haglund C 
Johan Krogh C Caroline Westerståhl C 
Martin Sääf L  Birgitta Berggren Hedin L  
Anders Tiger KD Peter Hamilton KD 
Henrik Unosson S Thomas Josefsson S 
Helena Westerling S Alva Dahn S 
Christina Ståldal NL Håkan Athari Håkansson S 
Stephan Andersson SD Lina Olsson NL 
Johan Westerlund MP Åsa Nyberg SD 
Rolf Wasteson V Desha Svenneborg MP 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Peter Zethraeus, ordförande M 
Johan Krogh, 1:e vice ordförande C 
Henrik Unosson, 2:e vice ordförande S 

 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 614 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
natur- och trafiknämnden fr.o.m 2022-01-01 t.o.m. 2022-
12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Richard Wendt M Anders Bruhn M 
Bo Bergkvist M Cecilia Gardner Larsson M 
Dominique Faymonville M Mervi Harju M 
Hans Peters C Hassan El Mahdi C 
Helena Håkansson L  Maria Lidzell L  
Jonathan Lindgren KD Lina Karlsson KD 
Björn Friberg S Björn Eckerman S 
Godwyll Osei-Amoako S Madeleine Wrang S 
Lina Olsson NL Carin Larsson NL 
Henrik Hermansson MP Joel Lallerstedt MP 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Hans Peters, ordförande C 
Richard Wendt, 1:e vice ordförande M 
Lina Olsson, 2:e vice ordförande NL 

 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 615 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
socialnämnden fr.o.m 2022-01-01 t.o.m. 2022-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Helene Skantze M Camilla Boström M 
Mikael Sandström M Annika Jung M 
Anna Döös M Cecilia Wendt M 
Martin Hedman C Virginija Danylaite C 
Anna-Karin Boréus L  Johan Norman L 
Monica Sjölund KD Martin Gunnesson KD 
Andreas Falk S Alexandra Malm S 
Maria Åberg S Margareta Eriksson S 
Shahin Malak NL Per Chrisander MP 
Brita Ström MP Ebbe Lindström V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Helene Skantze, ordförande M 
Martin Hedman, 1:e vice ordförande C 
Andreas Falk, 2:e vice ordförande S 

 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 616 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
utbildningsnämnden fr.o.m 2022-01-01 t.o.m. 2022-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Andreas Brännström M Agnes Palinski M 
Christina Rinman M Magnus Gilén M 
Per Norling M Richard Wikström M 
Margareta Palmberg C Olga Anikina C 
Monica Brohede Tellström L Bordläggning C 
Martin Gunnesson KD Anna Nörby Gennerud L  
Andreas Andersson S Maria Lagerroos KD 
Emelie Norborg Friberg S Eva Berg Arbro S 
Mikael Carlsson NL Moska Hassas S 
Anne Wetterlind MP Bo Hallbeck V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Monica Brohede Tellström, ordförande L 
Andreas Brännström, 1:e vice ordförande M 
Andreas Andersson, 2:e vice ordförande S 

 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 617 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
äldrenämnden fr.o.m 2022-01-01 t.o.m. 2022-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Eivor Örenmark M Jeanette Ahlandsberg M 
Angela Berglund M Patrik Gunnarsson M 
Gun Lingbert M Cathrine Pålsson M 
Ulla Krogh C Maria Håård C 
Johan Norman L  Peter Wedel L  
Karin Teljstedt KD Karolina Johansson KD 
Espen Bjordal S Jan Moshref KD 
Hanneli Lindholm S Bordläggning S 
Päivi Dahlin NL Carin Larsson NL 
Ninni Lindberg MP Amanda Sandholm V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Karin Teljstedt, ordförande KD 
Eivor Örenmark, 1:e vice ordförande M 
Espen Bjordal, 2:e vice ordförande S 

 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 618 KFKS 2015/21-214 

Exploateringsavtal avseende fastigheten Björknäs 1:52 
och del av fastigheterna Björknäs 1:1 och Björknäs 10:1 
Inom Stadsbyggnadsprojekt 9433 Björknäs - Talluddsvägen 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige ingår föreslaget exploateringsavtal mellan Skandia bostäder 

AB och Nacka kommun. 
 

2. Kommunfullmäktige medger att kommunstyrelsen får godkänna ändringar eller 
tillägg av mindre beskaffenhet i exploateringsavtalet i beslutspunkt 1. 

Ärendet 
Skandia bostäder AB är ägare till fastigheten Björknäs 1:52. Kommunen och Skandia 
bostäder AB har kommit överens om ett förslag till exploateringsavtal för genomförande av 
stadsbyggnadsprojekt Björknäs-Talluddsvägen på nämnda fastighet. 
Stadsbyggnadsprojektet ligger längs Talluddsvägen i Björknäs och i anslutning till 
äldreboendet Sofiero. 
 
På kvartersmarken inom exploateringsområdet på Björknäs 1:52 avser Skandia bostäder AB 
uppföra bostadsbebyggelse omfattande cirka 2625 kvadratmeter BTA bostad, vilka avses 
fördelas på cirka 22 bostäder. Nacka kommun och Skandia bostäder AB ska överföra mark 
enligt bilagd överenskommelse om fastighetsreglering mellan Björknäs 1:52, Björknäs 1:1 
och Björknäs 10:1 utan ersättning till endera parten. Exploateringsavtalet reglerar vidare att 
bilagt gestaltningsprogram och dagvattenutredning ska följas samt att Skandia bostäder AB 
är bevandrade med Nacka kommuns principer om parkeringstal vid bygglovsprövning. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 367 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 14 april 2021 
Bilaga Förslag till exploateringsavtal med Skandia Bostäder AB inklusive bilagor. 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Sidney Holm 
(MP), Martin Sääf (L) och Alva Dahn (S), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Christina Ståldal (NL) yrkade att kommunstyrelsens förslag skulle avslås.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
Oliver Rykatkin (M) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv. 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan. 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Vad innebär detta exploateringsavtal och detaljplan? Det innebär att det inte blir en del av 
en sammanhållen och genomarbetad plan för centrala Björknäs som så många, även 
tjänstepersoner, har önskat. Det innebär inte en förbättrad trafiksituation i ett redan 
trafiksvårt läge. Istället ökar svårigheterna för trafikanter att t ex komma ut på 
Talluddsvägen från tvärvägar. Inte heller en förbättrad parkeringssituation till ett ökat antal 
invånare utan tvärtom, speciellt svårigheter för Sofiero och närboende och 
transportleveranser till Sofiero. Det blir inte en utökad och förbättrad lekplatsyta med 
rimligt stor plats och betydligt mindre grönska än idag. Det innebär mörkare lägenheter 
speciellt under den mörka årstiden och minskat solljus speciellt för dem i nedre delen av 
befintligt hus med bara fönster i riktning mot det kommande nya huset som kommer att 
skugga. Denna plan är bättre än den förra men Nackalistan landar i ett fortsatt avslag.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker det är bra att planerna på att exploatera det kuperade skogsområdet 
norr om det befintliga flerbostadshuset har skrotats. Miljön i skogsområdet är av stor 
betydelse för flera känsliga och fridlysta växter och djurarter, däribland av EU artskyddade 
vattensalamandrar men även flertalet rödlistade växter. Dessutom är det lilla skogsområdet 
flitigt utnyttjat av boende i närområdet för rekreation och kontemplation och har därmed 
ett stort kulturellt ekosystemtjänstvärde.” 
 
- - - - -  
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§ 619  KFKS 2016/990, 2015/21-214 

Detaljplan för Talluddsvägen i Björknäs 
Antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplanen för Talluddsvägen. 

Ärendet 
Detaljplaneförslaget för Talluddsvägen i Björknäs är tillstyrkt av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen ska nu ta ställning till om 
kommunfullmäktige ska föreslås anta detaljplanen. 
 
Planens övergripande syfte är att komplettera de centrala delarna av Björknäs med fler 
bostäder, placera och utforma ny bebyggelse med hänsyn till naturvärden och befintlig 
bebyggelsestruktur, att tillgodose nuvarande och tillkommande behov av parkeringsplatser 
för bil och cykel inom kvartersmark samt att ge planstöd för befintlig angöringsväg. 
Detaljplanen skapar förutsättningar för ett nytt flerbostadshus i fyra till fem våningar med 
totalt cirka 20–25 lägenheter, som fastighetsägaren avser att upplåta med hyresrätt. 
 
Förslaget till detaljplan har utformats i enlighet med översiktsplanen och bidrar till 
kommunens bostadsmål. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling anser att de kommunala intressena så som de angavs 
i startpromemorian och i kommunstyrelsens yttrande över samrådsförslaget har 
tillgodosetts. Enheten anser att kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige att anta 
planförslaget för Talluddsvägen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 368 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 1 november 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 april 2021 §84 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse antagande MSN 
Bilaga 3 Granskningsutlåtande 
Bilaga 4 Plankarta 
Bilaga 5 Planbeskrivning 
Bilaga 6 Gestaltningsprogram 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Sidney Holm 
(MP), Martin Sääf (L) och Alva Dahn (S), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Christina Ståldal (NL) yrkade att kommunstyrelsens förslag skulle avslås.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
Oliver Rykatkin (M) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv. 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan. 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Vad innebär detta exploateringsavtal och detaljplan? Det innebär att det inte blir en del av 
en sammanhållen och genomarbetad plan för centrala Björknäs som så många, även 
tjänstepersoner, har önskat. Det innebär inte en förbättrad trafiksituation i ett redan 
trafiksvårt läge. Istället ökar svårigheterna för trafikanter att t ex komma ut på 
Talluddsvägen från tvärvägar. Inte heller en förbättrad parkeringssituation till ett ökat antal 
invånare utan tvärtom, speciellt svårigheter för Sofiero och närboende och 
transportleveranser till Sofiero. Det blir inte en utökad och förbättrad lekplatsyta med 
rimligt stor plats och betydligt mindre grönska än idag. Det innebär mörkare lägenheter 
speciellt under den mörka årstiden och minskat solljus speciellt för dem i nedre delen av 
befintligt hus med bara fönster i riktning mot det kommande nya huset som kommer att 
skugga. Denna plan är bättre än den förra men Nackalistan landar i ett fortsatt avslag.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker det är bra att planerna på att exploatera det kuperade skogsområdet 
norr om det befintliga flerbostadshuset har skrotats. Miljön i skogsområdet är av stor 
betydelse för flera känsliga och fridlysta växter och djurarter, däribland av EU artskyddade 
vattensalamandrar men även flertalet rödlistade växter. Dessutom är det lilla skogsområdet 
flitigt utnyttjat av boende i närområdet för rekreation och kontemplation och har därmed 
ett stort kulturellt ekosystemtjänstvärde.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Även om det inte är lätt att hitta en överenskommelse med exploatören om att bygga med 
miljöcertifieringar och på klimatsmarta sätt för att begränsa utsläppen av koldioxid anser 
Vänsterpartiet att det är skyldighet för att klara klimatkrisen med den eskalerande 
upphettningen. Våra barns framtida liv och möjligheter till att kunna leva på ett bra sätt i 
Sverige och Nacka påverkas i nästan varje beslut som fattas i Nacka kommun. I det här 
fallet kan en byggnads påverkan på utsläpp av koldioxid vara mycket olika. 
Glädjande har miljöredovisningen en bedömning av hur utsläpp kan minskas gällande 
markförberedelserna. Det finns i miljöredovisningen en punkt 5.6 om klimatpåverkan, 
klimatförändringar och klimatanpassning och det välkomnar Vänsterpartiet. Där 
konstateras flera viktiga saker bland annat att det är lämpligt att respektive byggherre 
uppför byggnaderna med material som minskar dess klimatpåverkan. En eloge till den 
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skrivningen och arbetet som ligger bakom, det är den mest genomarbetade 
miljökonsekvensbeskrivningen vad gällande klimat aspekter jag läst. 
I Vänsterpartiets politik tar vi det ytterligare ett steg till att det borde överenskommas om 
miljöklassifikation för byggnaden för att minska på koldioxidutsläpp i både bygg- och 
driftsfas.” 
 
- - - - -  
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§ 620 KFKS 2021/1069 

Revidering av reglemente med gemensamma 
bestämmelser för den politiska organisationen 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar förslag på revidering av Reglemente med gemensamma 
bestämmelser för den politiska organisationen enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad 
den 9 september 2021. 

Ärendet 
En revidering av reglementet med gemensamma bestämmelser för den politiska 
organisationen har identifierats för att fortsatt kunna genomföra distanssammanträden i 
nämnd och kommunstyrelse även efter pandemin med covid-19 upphört samt för att 
effektivisera kommunens handläggning av yttranden över remisser. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 369 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslitaben, daterad den 9 
november 2021 
Bilaga 1 Förslag på ändring i Reglemente med gemensamma bestämmelser för den politiska 
organisationen. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 
detta förslag.  
 
- - - - - 
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§ 621 KFKS 2021/987 

Ansökan om att avveckla stiftelsen Sociala samfonden 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att inge en ansökan om tillstånd enligt 6 kap. 5 § 

stiftelselagen till länsstyrelsen om att avveckla stiftelsen Sociala samfonden. 
 

2. Under förutsättning att beslut enligt ovan fattas, beslutar kommunfullmäktige att ge 
socialnämnden i uppdrag att förbruka resterande tillgångar i enlighet med stiftelsens 
stadgar. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige förvaltar stiftelsen Sociala samfonden. Stiftelsens ändamål enligt 
stadgarna är att ge bidrag till barn, sjuka eller gamla som lever under små ekonomiska 
villkor. Kostnaden för administrering av utdelning från fonden överstiger den årliga 
andelen som kommunen får förbruka. Utdelning från stiftelsen har därför inte kunnat 
göras under de fem senaste åren i den omfattning som stadgarna föreskriver. I ärendet 
föreslås att inge en ansökan om tillstånd hos Länsstyrelsen om att avveckla stiftelsen. I 
enlighet med kraven för avveckling av stiftelsen föreslås vidare att stiftelsens tillgångar 
förbrukas genom beslut av socialnämnden i enlighet med stiftelsens stadgar. 
 
Ärendet har beretts av socialnämnden, den 28 september 2021 (SOCN 2021/229). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 370 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och omsorgsenheten daterad den 8 november 
2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 28 september 2021, § 120 
Bilaga 2 Beslut angående upphörande av stiftelse enligt 6 kap. 5 § stiftelselagen 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 622 KFKS 2021/1101 

Riktlinjer för avgifter inom omsorgen om äldre och 
personer med funktionsnedsättning 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar Riktlinjer för avgifter inom omsorgen om äldre och personer 
med funktionsnedsättning enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 30 oktober 2021. 
Den nya riktlinjen ersätter Avgifter för äldre och personer med funktionsnedsättning 
(bilaga 2) samt Egenavgifter för vuxna vid vård och behandling eller stöd- och 
omvårdnadsboende (bilaga 3). 

Ärendet 
Idag finns det två riktlinjer som reglerar avgiftshanteringen inom socialnämndens och 
äldrenämndens ansvarsområden; en riktlinje för avgifter och en för egenavgifter. Dessa 
antogs av kommunfullmäktige år 2014 efter förslaget från dåvarande social- och 
äldrenämnden (SÄN). När äldrenämnden och socialnämnden bildades antogs dessa 
riktlinjer av respektive nämnder. I detta ärende föreslås en revidering av riktlinjerna som bla 
innebär att de två riktlinjerna blir en. Revideringen innebär även att uppdatering utifrån 
aktuell lagstiftning och Socialstyrelsens uppgifter för beräkningar av avgifter inom äldre- 
och funktionshinderomsorgen har gjorts. De nya insatserna som har tillkommit efter 2014 
har lagts till, samt att summorna i avgifter som förändras över tid redovisas inte i 
riktlinjerna. Ärendet har beretts av socialnämnden den 26 oktober 2021 (SOCN 2021/293) 
och äldrenämnden den 27 oktober 2021 (ÄLN 2021 /147). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 371 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och omsorgsenheten, daterad den 30 oktober 
2021 
Bilaga 1 Riktlinjer för avgifter inom omsorgen om äldre och personer med 
funktionsnedsättning, daterad 2021-10-11 
Bilaga 2 Avgifter för äldre och personer med funktionsnedsättning 
Bilaga 3 Egenavgifter för vuxna vid vård och behandling eller stöd- och 
omvårdnadsboende 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från socialnämnden den 26 oktober 2021 § 135 
Bilaga 5 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 27 oktober 2021 § 94 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 623 KFKS 2021/1114 

Eftergift av tillsynsavgift 2021 serveringstillstånd 

Beslut 
Kommunfullmäktige medger att socialnämnden efterger 2021 års tillsynsavgift för 
serveringstillstånd för att mildra effekterna av Coronapandemin. Nacka kommuns prognos 
för helåret 2021 är ett större överskott i resultatet och därför medges att socialnämnden får 
ha motsvarande 800 tkr i underskott 2021 jämfört med budget. 

Ärendet 
De verksamheter som driver restaurangrörelse med alkoholservering har drabbats hårt av 
restriktioner under pandemin. För att mildra effekterna av Coronapandemin föreslås att 
2021 års tillsynsavgift för serveringstillstånd ska efterges. Under förutsättning att 
kommunfullmäktige fattar det föreslagna beslutet har socialnämnden beslutat att efterge 
tillsynsavgifterna. Förslaget bedöms inte strida mot reglerna i kommunallagen. 
 
Ärendet har beretts av socialnämnden den 26 oktober 2021 (SOCN 2021/321). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 372 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 11 november 2021 
Bilaga Protokollsutdrag från socialnämnden den 26 oktober 2021 § 134 

Yrkanden 
Alva Dahn (S) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 
detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan stödjer detta beslut. Många krögare har haft och har fortsatt en svår uppgift 
att få ekonomin att gå runt pga pandemin. Många krögare är småföretag och det är av 
oerhörd vikt för kommunen och Sverige att de inte slås ut. Vi tycker det är viktigt att 
Nacka är en kommun där företag vill etablera sig och genom att stödja företagen på detta 
sätt så hoppas vi att många företag kan leva kvar och återanställa.” 
 
- - - - -  



 
55 (113) 

 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 624 KFKS 2021/1078 

Upprättande av verksamhetsområde för dagvatten i 
Hästhagen, Nacka kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om verksamhetsområde för dagvatten gata och dagvatten 
fastighet för Hästhagen enligt bilaga 2 och 3. 

Ärendet 
Länsstyrelsen i Stockholms län beslutade den 21 november 2016 att förelägga Nacka 
kommun att bestämma verksamhetsområde för bostadsområdet Hästhagen, samt 
tillgodose behovet av vattentjänster gällande dag- och dräneringsvatten genom en allmän 
anläggning. Kommunen överklagade beslutet till mark- och miljödomstolen samt, efter 
avslag, till Mark- och miljööverdomstolen, som den 6 december 2018, emellertid fastställde 
mark- och miljödomstolens dom. Den avslutade rättsliga processen innebär att 
länsstyrelsens föreläggande ska stå fast samt att kommunen föreläggs att bestämma om 
verksamhetsområde samt utföra anläggningen senast december 2021. 
 
Dagvattentjänsten består av två delar; dagvatten gata och dagvatten fastighet. Dagvatten gata avser 
bortledning av dagvatten från gator och allmänna platser i ett område och dagvatten fastighet 
avser bortledning av dag- och dränvatten från den enskilda fastigheten. 
 
Länsstyrelsen har trots synpunkter från Nacka kommun inte valt att precisera området 
närmare. En egen behovsbedömning har gjorts av Nacka vatten och avfall AB som föreslår 
att verksamhetsområde upprättas för dagvatten gata för hela Hästhagen, 161 fastigheter, och 
dagvatten fastighet för delar av Hästhagen, 30 fastigheter. Utbyggnaden av den allmänna 
dagvattenanläggningen pågår och beräknas vara klar under 2021. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 373 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslistaben, daterad den 19 
november 2021 
Bilaga 1. Översiktskarta 
Bilaga 2. Detaljkarta Dagvatten gata och Dagvatten fastighet 
Bilaga 3. Tillkommande fastigheter 
Bilaga 4. Domslut Svea Hovrätt 
Bilaga 5. Föreläggande från Länsstyrelsen 
Bilaga 6. Styrelseärende, diarienummer NVAAB 2021/56, daterad 2021-10-20 
Bilaga 7. Protokoll från Nacka vatten och avfall AB:s styrelsemöte den 27 oktober 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 
detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Hästhagsområdet är till vissa delar sanka och dagvattenavrinningen är en viktig funktion 
för att säkerställa en god miljö. Nacka kommun har säkert ingen annan inställning vad 
gäller detta och kravet för Mark- o. miljödomstolen är delvis av administrativ art vad gäller 
bestämmande av verksamhetsområde men får också praktiska konsekvenser. Det är bra att 
utbyggnaden av dagvattenanläggningen nu pågår och snart kommer att vara färdig. 
Nackalistan välkomnar det och hoppas med detta få till en bättre dagvattenhantering i 
området som är i risknivå för vatteninträngning.” 
 
- - - - - 
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§ 625 KFKS 2021/879 

Revidering av Käppalaförbundets förbundsordning samt 
anslutningsavtal och överlåtelseavtal 
Hemställan från Käppalaförbundet om att ändra §1 Medlemmar, namn och säte i Käppalaförbundets 
förbundsordning samt att godkänna anslutningsavtal och överlåtelseavtal. 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner, som medlemskommun i Käppalaförbundet, 

förslagna förändringar i Käppalaförbundets förbundsordning för att möjliggöra 
Knivsta kommun som medlem i förbundet (bilaga 2). 
 

2. Kommunfullmäktige godkänner bilagt förslag till anslutningsavtal mellan 
Käppalaförbundet och Knivsta kommun (bilaga 1). 
 

3. Kommunfullmäktige godkänner bilagt förslag till överlåtelseavtal Sigtunatunneln 
(bilaga 3). 

Ärendet 
Nacka kommun är tillsammans med tio andra kommuner i Stockholmsregionen 
medlemmar i kommunförbundet Käppalaförbundet. Käppalaförbundet renar 
avloppsvatten från mer än en halv miljon människor i Stockholmsregionen. 
Knivsta kommun har anmält sitt intresse av ett medlemskap i förbundet. Förbundet 
föreslår nu samtliga medlemskommuner att förbundsordningen uppdateras för att 
möjliggöra detta. Detta sker genom att Knivsta kommun läggs till som medlem, antalet 
styrelseledamöter utökas med ytterligare en till 12 samt att ikraftträdandet av 
förbundsordningen sker vid Knivsta kommuns anslutningstidpunkt, vilken fastställs av 
Käppalaförbundets förbundsstyrelse. 
Ett förslag på anslutningsavtal mellan Knivsta kommun och Käppalaförbundet har tagits 
fram. Anslutningen förutsätter att Knivsta kommun genomför samtliga åtgärder för 
anslutning till Käppalaförbundets tunnelsystem med egna medel. 
Ett förslag på överlåtelseavtal mellan Sigtuna kommun och Käppalaförbundet har tagits 
fram avseende Sigtunatunneln, för att säkerställa en effektiv distribution av både Knivsta 
och Sigtuna kommuns spillvatten. Underhållsåtgärderna utförts i tunneln av nuvarande 
ägare för att garantera att tunnelns skick och kapacitet motsvarar Käppalaförbundets övriga 
tunnelsystem vid överlåtelsetidpunkten. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 374 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt ekonomi och finansstab, daterad den 7 
oktober 2021 
Bilaga 1. Anslutningsavtal Knivsta-Käppalaförbundet 
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Bilaga 2. Förändring av förbundsordning 
Bilaga 3. Överlåtelseavtal Sigtunatunneln 
Bilaga 4. Utredning Anslutning av Knivsta kommun till Käppalaförbundet 2020-09-01 
Bilaga 5. Hemställan från Käppalaförbundet 2021-08-26 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 
detta förslag.  
 
- - - - - 
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§ 626 KFKS 2021/1016 

Omreglering av avgäld och erbjudande om friköp för 
tomträtt med adress Örkroken 2 i Älta 
Fastigheten Älta 10:35 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Älta 

10:35 till 309 825 kronor per år att gälla från och med den 1 januari 2023 och under 
kommande 10-årsperiod. 
 

2. Kommunfullmäktige fastställer friköpspriset för Älta 10:35 till 10 327 500 kronor. 
Friköpspriset förutsätter att framställan om friköp görs senast den 31 december 
2022 och att av tomträttshavaren undertecknat köpeavtal inkommit till kommunen 
senast tre månader efter nämnda tidpunkt. 

Ärendet 
Fastigheten Älta 10:35 med adress Örkroken 2 i Älta är, sedan den 1 januari 2013, upplåten 
med tomträtt för småindustri, kontor och handel. Innevarande avgäldsperiod löper till och 
med den 31 december 2022 vilket innebär att överenskommelse om ny avgäld måste träffas 
senast den 31 december 2021. Tomträttsavgälden för fastigheten Älta 10:35 föreslås höjas 
från 235 581 kr per år till 309 825 kronor per år under kommande tioårsperiod. 
Friköpspriset för Älta 10:35 föreslås bestämmas till 10 327 500 kronor under förutsättning 
att framställan om friköp görs senast den 31 december 2022. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 375 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 6 oktober 2021 
Bilaga 1 Karta 
Bilaga 2 Värdeutlåtande Svefa AB 
Bilaga 3 Tomträttsavtal 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Martin Sääf (L), Esa Örmä (SD), Mikael 
Carlsson (NL), Sidney Holm (MP), Johan Krogh (C) och Magnus Sjöqvist (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till beslutspunkt 1 och avslag på beslutspunkt 2 i 
kommunstyrelsens förslag.  
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Beslutsgång 
Beslutspunkt 1 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 
 
Beslutspunkt 2 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Alva Dahn lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Även om vi tycker att det bästa är att kommunen äger mark för att kunna ha rådighet och 
möjlighet att utveckla för olika ändamål, så ser vi i detta fall har så många av tomterna i 
industriområdet redan sålts. Det gör det svårt för kommunen att möjliggöra olika typer av 
verksamheter eller kunna förändra området över tid utan att ha ett större sammanhängande 
område eller en större fastighet. Därför får det vara okej att kunna erbjuda friköp av dessa 
tomter.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att det är viktigt och bra att erbjuda företag att kunna köpa loss sin 
mark. Många företag upplever det som en viktig förutsättning för att kunna expandera och 
det är bra att kommunen i denna omreglering av avgälden även ger företagen möjlighet till 
friköp.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna har sedan länge uppfattningen att kommunal mark är ett 
egendomsslag som Nacka kommun i normalfallet ska prioritera att behålla. Det handlar 
både om de finansiella värden som ligger i marken, och om att kommunen ska vara herre i 
eget hus med rådighet över mycket av den mark som finns, och hur den ska användas. 
Försäljning av kommunal mark ska vara ett sällsynt och välmotiverat undantag. 
I fallet med dessa två Älta-fastigheter har utvecklingen med markförsäljning i närområdet 
dock redan sprungit iväg på ett sådant sätt att den kommunala likställighetsprincipen blir 
aktuell – de som nu vill köpa kan med rätta hävda att andra i jämförbar situation redan har 
fått köpa, och att likställighet måste gälla. På denna grund bifaller Sverigedemokraterna 
KSSU:s liggande förslag utan att detta har någon inverkan på Sverigedemokraternas 
principiella inställning i frågan i stort.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet stöder det här beslutet men anser generellt att det är fel att sälja ut tomträtter 
då dessa har ett stort värde för kommunen, både för den årliga avkastningen, värdet för 
kommande generationer, och som försäljningsobjekt om det skulle krisa i framtiden. Nu 
har dock detta pågått så pass länge att det kan anses vara mot kommunallagens 
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likabehandlingsprincip att ändra på förutsättningarna. Tomträtter för industriändamål säljs 
också till fullt pris och inte till reapris som de för småhus och radhus.  
Kommunen tappar dock årliga intäkter från de tomträtter som säljs vilket påverkar 
kommunens driftbudget negativt. Eftersom kommunen sålt så många tomträtter de senaste 
åren handlar det om mångmiljonbelopp årligen i förlorade intäkter. Det är pengar som med 
kommunens sätt att resonera, måste sparas in någonstans, till exempel genom besparingar 
inom välfärden. När Nacka bygger stad skapas å andra sidan nya värden, bl.a. i form av nya 
tomträtter för hyresfastigheter, men vi har aldrig fått se någon form av balansräkning för 
detta. Miljöpartiet tycker det är anmärkningsvärt att kommunen saknar en sammanhållen 
mer långsiktig strategi för sitt markinnehav. Vår åsikt är att vi bör förvalta markinnehavet 
på ett sådant sätt att avkastningen på detta ökar över tid. På så sätt lämnar vi över ett högre 
värde till nästa generation, istället för att ta av det som tidigare generationer har sparat ihop 
och lämna över ett lägre värde.” 
 
Tomas Ottoson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet instämmer i tjänsteskrivelsens punkt 1 att omreglera tomträttsavgälden men 
inte punkt 2 att kommunen erbjuder tomträttsinnehavaren att friköpa marken. Det blir en 
tillfällig positiv ekonomiskkonsekvens för kommunen men långsiktigt kommer ekonomin 
äventyras. När kommunens mark är såld och inga tomträttsavgälder betalas till kommunen 
är det för sent att backa bandet. Det är nu som besluten behöver fattas som ger positivt 
utfall för framtiden.” 
 
- - - - -  
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§ 627 KFKS 2021/1017 

Omreglering av avgäld och erbjudande om friköp för 
tomträtt med adress Örkroken 1 i Älta 
Fastigheten Älta 10:37 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Älta 

10:37 till 134 925 kronor per år att gälla från och med den 1 januari 2023 och under 
kommande 10-årsperiod. 
 

2. Kommunfullmäktige fastställer friköpspriset för Älta 10:37 till 4 497 500 kronor. 
Friköpspriset förutsätter att framställan om friköp görs senast den 31 december 
2022 och att av tomträttshavaren undertecknat köpeavtal inkommit till kommunen 
senast tre månader efter nämnda tidpunkt. 

Ärendet 
Fastigheten Älta 10:37 med adress Örkroken 1 i Älta är, sedan den 1 januari 2013, upplåten 
med tomträtt för småindustri, kontor och handel. Innevarande avgäldsperiod löper till och 
med den 31 december 2022 vilket innebär att överenskommelse om ny avgäld måste träffas 
senast den 31 december 2021. Tomträttsavgälden för fastigheten Älta 10:37 föreslås höjas 
från 102 200 kr per år till 134 925 kr per år under kommande tioårsperiod. Friköpspriset 
för Älta 10:37 föreslås bestämmas till 4 497 500 kr under förutsättning att framställan om 
friköp görs senast den 31 december 2022. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 376 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 6 oktober 2021 
Bilaga 1 Karta 
Bilaga 2 Värdeutlåtande Svefa AB 
Bilaga 3 Tomträttsavtal 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Martin Sääf (L), Esa Örmä (SD), Mikael 
Carlsson (NL), Sidney Holm (MP), Johan Krogh (C) och Magnus Sjöqvist (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till beslutspunkt 1 och avslag på beslutspunkt 2 i 
kommunstyrelsens förslag.  
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Beslutsgång 
Beslutspunkt 1 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 
 
Beslutspunkt 2 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Alva Dahn lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Även om vi tycker att det bästa är att kommunen äger mark för att kunna ha rådighet och 
möjlighet att utveckla för olika ändamål, så ser vi i detta fall har så många av tomterna i 
industriområdet redan sålts. Det gör det svårt för kommunen att möjliggöra olika typer av 
verksamheter eller kunna förändra området över tid utan att ha ett större sammanhängande 
område eller en större fastighet. Därför får det vara okej att kunna erbjuda friköp av dessa 
tomter.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att det är viktigt och bra att erbjuda företag att kunna köpa loss sin 
mark. Många företag upplever det som en viktig förutsättning för att kunna expandera och 
det är bra att kommunen i denna omreglering av avgälden även ger företagen möjlighet till 
friköp.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna har sedan länge uppfattningen att kommunal mark är ett 
egendomsslag som Nacka kommun i normalfallet ska prioritera att behålla. Det handlar 
både om de finansiella värden som ligger i marken, och om att kommunen ska vara herre i 
eget hus med rådighet över mycket av den mark som finns, och hur den ska användas. 
Försäljning av kommunal mark ska vara ett sällsynt och välmotiverat undantag. 
I fallet med dessa två Älta-fastigheter har utvecklingen med markförsäljning i närområdet 
dock redan sprungit iväg på ett sådant sätt att den kommunala likställighetsprincipen blir 
aktuell – de som nu vill köpa kan med rätta hävda att andra i jämförbar situation redan har 
fått köpa, och att likställighet måste gälla. På denna grund bifaller Sverigedemokraterna 
KSSU:s liggande förslag utan att detta har någon inverkan på Sverigedemokraternas 
principiella inställning i frågan i stort.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet stöder det här beslutet men anser generellt att det är fel att sälja ut tomträtter 
då dessa har ett stort värde för kommunen, både för den årliga avkastningen, värdet för 
kommande generationer, och som försäljningsobjekt om det skulle krisa i framtiden. Nu 
har dock detta pågått så pass länge att det kan anses vara mot kommunallagens 
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likabehandlingsprincip att ändra på förutsättningarna. Tomträtter för industriändamål säljs 
också till fullt pris och inte till reapris som de för småhus och radhus.  
Kommunen tappar dock årliga intäkter från de tomträtter som säljs vilket påverkar 
kommunens driftbudget negativt. Eftersom kommunen sålt så många tomträtter de senaste 
åren handlar det om mångmiljonbelopp årligen i förlorade intäkter. Det är pengar som med 
kommunens sätt att resonera, måste sparas in någonstans, till exempel genom besparingar 
inom välfärden. När Nacka bygger stad skapas å andra sidan nya värden, bl.a. i form av nya 
tomträtter för hyresfastigheter, men vi har aldrig fått se någon form av balansräkning för 
detta. Miljöpartiet tycker det är anmärkningsvärt att kommunen saknar en sammanhållen 
mer långsiktig strategi för sitt markinnehav. Vår åsikt är att vi bör förvalta markinnehavet 
på ett sådant sätt att avkastningen på detta ökar över tid. På så sätt lämnar vi över ett högre 
värde till nästa generation, istället för att ta av det som tidigare generationer har sparat ihop 
och lämna över ett lägre värde.” 
 
Tomas Ottoson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet instämmer i tjänsteskrivelsens punkt 1 att omreglera tomträttsavgälden men 
inte punkt 2 att kommunen erbjuder tomträttsinnehavaren att friköpa marken. Det blir en 
tillfällig positiv ekonomiskkonsekvens för kommunen men långsiktigt kommer ekonomin 
äventyras. När kommunens mark är såld och inga tomträttsavgälder betalas till kommunen 
är det för sent att backa bandet. Det är nu som besluten behöver fattas som ger positivt 
utfall för framtiden.” 
 
- - - - -  
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§ 628 KFKS 2020/453 

Motion – Planering av förskoleenheter i Nacka 
Motion den 18 maj 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det idag finns väl fungerande arbetssätt och rutiner för att 
finna bästa placering och lämpligaste storlek på nya förskolor i Nacka kommun. Motionen 
är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen utreder hur det i stadsplaneringen går att skapa 
mindre förskoleenheter i Nacka. 
 
Motionen behandlades i utbildningsnämnden den 5 november 2020 UBN 2020/94. 
Nämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom det idag 
finns väl fungerande kriterier för att finna bästa placering och lämpligaste storlek på nya 
förskolor i Nacka kommun. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i utbildningsenhetens utredning och 
bedömning. Enheten bedömer även att det löpande pågår arbete med planeringen av 
förskoleenheter och att det finns ett bra arbetssätt för att nå bra och välavvägda lösningar. 
Mot bakgrund av att det finns väl fungerande arbetssätt och rutiner som ligger till grund för 
planeringen av förskoleenheter i Nacka kommun föreslås att kommunfullmäktige avslår 
motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 27 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 15 januari 2021 
Bilaga 1 Motionen - Planering av förskoleenheter i Nacka stad 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse Utbildningsenheten 
Bilaga 3 Protokoll från Utbildningsnämnden 5 november 2020 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Espen Bjordal (S), 
Tomas Ottosson (V) och Esa Örmä (SD), bifall till motionen.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Sidney Holms förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla Sidney Holms förslag.”  
 
Vid voteringen avgavs 33 ja-röster och 27 nej-röster. 1 ledamot var frånvarande. 
Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 1 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Espen Bjordal lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”När Nacka växer vill vi att det ska finnas olika typer av förskolor. Föräldrar ska ha en  
mångfald av förskolor att välja mellan, de som vill placera sina barn på mindre  
förskolenheter måste få möjlighet att göra det. Det kan leda till ökat trygghet för barnen  
och underlätta för både föräldrar och personal med mindre, mer lokala, förskolor. 
Frågan är extra relevant i dagsläget när den moderatledda majoriteten lägger ner  
Hästhagens förskola och samlar barn på färre, men större, enheter. Vi ser dessutom gång  
på gång hur Nackabornas barn kläms in på små förskolegårdar utan tillräcklig plats för liv  
och rörelse.” 
 
 Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Att planera in mindre förskoleenheter också i stadsplaneringen är Nackalistan positiva till. 
Småskaligheter är också något som uppskattas av föräldrar, barn och personal. Visst finns 
det också stordriftsfördelar men också vissa negativa aspekter på det som risk för ökad 
smittspridning, en samlad miljö som kan vara svår för små barn att greppa. Att i högre grad 
än nu mixa små och större enheter och se till att de mindre kompenseras ekonomiskt för 
den minskade möjligheten att samutnyttja personal i verksamheten. Det viktigaste är att 
sätta barns bästa i fokus och då kan stordriften i högre grad få stryka på foten.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna ställer sig bakom förslaget att rikta om planeringen av nya 
förskoleenheter till förmån för mindre sådana. Detta stämmer väl med partiets generella 
inställning i förskolefrågor: barngrupper i förskolan ska vara små.  
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Små enheter säkrar på ett annat sätt att små barngrupper förblir små, och inte slås ihop 
inom större enheter i besparingstider. Nödvändiga samordningsåtgärder kan tas ut på andra 
sätt utan att barnen ska hanteras med stordrift. Även smittvägar kortas av med mindre 
enheter enligt förslaget, en speciell fördel i covid-tider.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Stora förskolor ger ekonomiska stordriftsfördelar men är i sig inte självklart det bästa vare 
sig för barn, pedagoger, närboende, trafiklösningar, klimat & miljö m.m. Miljöpartiet vill att 
kommunen ser över hur vi genom stadsplaneringen kan få in mindre förskolor genom att 
anvisa för flera mindre enheter inom ett geografiskt område, men som kan ingå i samma 
större förskola för att ta tillvara på stordriftsfördelarna utan att behöva samla allt under 
samma tak.  
Miljöpartiet föreslår att kommunen utreder hur det i stadsplaneringen går att skapa mindre 
förskolenheter i Nacka i enlighet med förslaget i motionen. Det känns dock inte som att 
vårt förslag har utretts, det konstateras bara att man tycker det fungerar bra som det gör 
idag och att det därför inte finns anledning att utreda något nytt förslag.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är en viktig motion som utgår från kunskap om barns behov i sin vardag. Det är svårt 
för barn att kunna sortera intryck från stora och röriga miljöer. Små barn är inte mogna för 
att vara i stora grupper. Sådan miljö ska vi inte bygga. Det barn behöver när de inte kan ta 
hand som sina egna känslor är vuxna pedagoger som ser barnet och kan lugna det. Här blir 
det ytterligare problem med stora förskolor, för det tar tid att knyta an för ett barn till en 
vuxen, och är pedagogen på en annan avdelning när barnet behöver bli sett eller tröstat 
kommer barnet uppleva att det sviks. Bygg inte in sådana fällor för barnsutveckling i 
förskolemiljön. 
Tjänsteskrivelsen säger att det finns bra och fungerande kriterier som används i 
detaljplanearbetet gällande nya förskolor. Ett av fyra kriterier är anordnares krav/önskemål 
på förskolans storlek och utformning. 
Det innebär för ofta, förskolor med sex till åtta avdelningar och upp till 200 barn. Friytorna 
för dessa stora förskolor är alltid för små.  
Det är anordnarens behov av stora förskolor som driver utvecklingen mot större enheter, 
att personalen kan vara på flera avdelningar efter anordnarens behov och schemalägga 
öppning och stängning på ett ekonomiskt lönsamt sätt. Att barnen kan få byta avdelning 
och personal för att klara bemanningen vissa tider är inte i barnets intresse. Det är effekter 
av ekonomiseringen av barnomsorgen. Barnomsorgspengen och lokalhyrans del av pengen 
är ytterligare ekonomiska faktorer som bortser från hur barns miljö behöver vara för att 
möjliggöra och stimulera barnens hälsosamma utveckling.  
Det skulle vara bättre för barnen med Vänsterpartiets budget som inte innefattar en årlig 
minskning av budgeten som tvingar förskolor till neddragningar. Med vår budget kan 
förskolorna vara: 
• Mindre för att barn behöver det. 
• Ha större friytor för behöver det. 
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• Personal som arbetar på en avdelning för att göra barnen trygga, för att barn behöver 
det. 

 
- - - - - 
  



 
69 (113) 

 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 629 KFKS 2020/454 

Motion – Svalare stadsmiljö 
Motion den 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår arbeten inom kommunen som uppfyller  
intentionerna bakom föreslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad.  

Ärendet 
Aktuell motion ställdes till kommunfullmäktige den 18 maj 2020. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott remitterade den vidare till miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och 
trafiknämnden samt kommunstyrelsen. Ärendet behandlades den 10 november 2020 av 
NTN (§192) och av MSN den 18 november 2020 (§271). 
I motionen föreslås fyra insatser för att minska effekterna av extrem sommarvärme. 
Åtgärderna som föreslås är att öka antalet planteringar av lövträd, att på nya tak anlägga 
odlingar och att undvika mörka tak och byggnadsmaterial samt att använda grå asfalt och 
gatsten istället för svart asfalt på lämpliga platser på vägar och parkeringsplatser. 
Arbete med åtgärder för att minska effekten av förväntade klimatförändringar är en viktig 
del i den fysiska planeringen. Det finns flera styrande dokument i kommunen med 
koppling till arbetet med klimat- och hållbarhetsfrågor och det pågår ett arbete med en 
klimat- och sårbarhetsanalys som utgör ett första steg i arbetet med att ta fram en 
klimatanpassningsplan för kommunen. Mot bakgrund av nämndernas redogörelse för sitt 
arbete instämmer enheten för strategisk stadsutveckling i att det redan pågår arbeten inom 
kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen där så är möjligt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 358 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 24 november 2020 
Bilaga 1 Motion "Svalare stadsmiljö" daterad 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och 
Lisskulla Zayane (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 18 november 
2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse miljö- och stadsbyggnadsnämnden från planenheten, daterad 
den 30 oktober 2020 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Lisskulla Zayane (MP) yrkade, med instämmande av Lisa Rasmussen (V) och Lina Olsson 
(NL), bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Lisskulla Zayanes förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Martin Hellströmer lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Motionen har goda intentioner. En del av lösningarna som pekas på är oerhört specifika  
och kan naturligtvis användas. Dock blir det lite väl begränsande att särskilt fatta beslut om  
dessa åtgärder specifikt.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det är positivt att Nacka arbetar med de åtgärder som lyfts fram i motionen, inte minst 
klimatanpassningsplanen. Dock behöver arbetet konkretiseras ytterligare och takten höjas.  
Punkt 1 i motionen handlar om trädplanteringar i stadsmiljö, vilket vi i Nacklistan ofta 
förordar. Det finns fler skäl än skugga och svalka till det; träd är en kolsänka och därmed 
bra för klimatet, de bidrar till ren luft genom att bl a binda damm och partiklar, dess 
rotverk motverkar översvämningar och renar dagvatten, de motverkar blåst, minskar buller 
och bidrar till artspridning för trädlevande arter samt innebär ett grönt inslag i den 
naturbana stadsmiljön. Vi vill att därför även att Nackas stadsgator blir tillräckligt breda att 
rymma välskötta trädalléer med skelettjordar och biokol.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tackar för svaret för motionen och kan konstatera att det som vanligt anses  
"redan pågå arbete som uppfyller motionens intentioner". Vi tycker att det arbetet både  
syns för lite och går för långsamt. Vi ser samtidigt med oro på att det enligt svaret på  
motionen ibland kan vara en fråga om ekonomiska avvägningar huruvida träd får plats i en  
stadsmiljö eller inte. Gatuträd må vara kostsamma, men deras nytta och vinst i stadsmiljön  
kan inte nog understrykas: de renar luft, ger svalka och hjälper den biologiska mångfalden,  
för att nämna några livsviktiga funktioner. Vi vill att kommunen tydligare i olika avtal  
börjar ställa krav på samt lyfta upp ekosystemtjänsterna i exploaterings-och  
markanvisningsavtal samt detaljplaner. Syftet med detaljplaner måste också vara att skapa  
ett hållbart Nacka där människor trivs och vill bo, samt ta höjd för ett förändrat klimat som  
kommer drabba de som bor och kommer att bo i Nacka.” 
 
- - - - - 
  



 
71 (113) 

 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 630 KFKS 2020/556  

Motion – Tillsätt en kommission för att utvärdera mål, 
styrning och planering av Nacka bygger stad 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att tillsätta en kommission för att  
utvärdera mål, styrning och planering av Nacka bygger stad. Beslut om  
stadsutvecklingsprojekt följer sedvanlig politisk process i Nacka, hanteras inom mål- och  
budgetarbetet samt står under löpande tillsyn av Nackas revisorer. Motionen är därmed 
färdigbehandlad.  

Ärendet 
I motionen den 15 juni 2020 av Mikael Carlson, Lina Olsson och YuSie Rundkvist Chou 
(NL) föreslås att tillsätta en oberoende kommission för att utvärdera mål, styrning och 
planering av Nacka bygger stad. Kommissionen föreslås utvärdera hur Nacka bygger stad 
kom till och hur styrning och planering av stadsutvecklingsprocessen har bedrivits. Enligt 
förslaget ska kommissionen starta hösten 2020 och avslutas våren 2022. 
 
I stadstutvecklingsprocessen bedrivs arbetet genom sedvanlig politisk hantering i 
kommunfullmäktige, kommunstyrelse och i nämnder där samtliga politiska partier är 
delaktiga. Mål- och budgethantering samt verkställighet står under tillsyn av såväl 
lekmannarevisorer som externa revisorer. 
 
Stadsledningskontorets bedömning är därmed att det inte föreligger skäl för att inrätta en 
särskild kommission för att utvärdera mål, styrning och planering av Nacka bygger stad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 302 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets stab daterad den 9 oktober 2020 
Bilaga 1 Motionen 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Bosse Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av Esa Örmä (SD) och Tomas Ottosson (V), 
bifall till motionen.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Bosse Ståldals förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi behöver ingen kommission för att reda ut varför vi bygger bostäder och tunnelbana. Vi 
vill åtgärda bostadsbrist, förbättra framkomligheten, ställa om till ett mer klimatsmart 
samhälle och inte minst skapa trevliga stadsmiljöer med bättre service och fler arbetsplatser, 
då behöver man tunnelbanan och nya bostäder.  
Om det är något som vi möjligen behöver en kommission för så är det för att granska 
Nackalistans politik. För hur de ska få sin egen politik att gå ihop? De vill bygga massor av 
nya idrottsanläggningar, skapa ett kommunalt bostadsbolag och sluta ta ut gatukostnader (t 
o m betala tillbaka) – utan att tala om hur det ska finansieras. Inga fastighetsförsäljningar, 
ingen skattehöjning och inte ökade lån. Det går inte ihop.  
Nackalistan vill göra gällande att Nackas tillväxt och utveckling ”står på lösan sand”, dock 
utan att på något sätt konkretisera detta. Fakta är att vi idag har en klart bättre ekonomi än 
före översiktsplanen och tunnelbaneavtalet beslutades 2012 och 2014. Vi har en mycket 
stark ekonomi med AAA-rating, stora överskott, låg låneskuld och också kunnat sänka 
skatten fyra gånger.” 
 
Alva Dahn lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är viktigt att lära av alla våra beslut. Ett tydligt exempel är det fatala misstaget att inte  
bygga tillräckligt med bostäder under 90-talet och 00-talet. Det har gjort vår region till en  
av Sveriges mest otillgängliga bostadsmarknader med en förödande bostadsbrist som  
tvingar fram trångboddhet, en karusell av andra- och tredjehandskontrakt, och svårigheter  
för många att hitta en bostad. Trots det är inte vartenda enskilt byggprojekt perfekt. Många  
skulle verkligen behöva förbättras. Det är en uppföljning och inlärning som ska ske  
kontinuerligt. Enstaka kommissioner kan tillsättas vid extraordinära händelser, exempelvis  
för att följa upp arbetet med Corona-pandemin. Inte för att det byggs bostäder.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det är viktigt att lära av historien, av positiva liksom negativa händelser. Jätteprojektet 
Nacka bygger stad, basunerades ut mycket stort och omfattande och är nu omformat i tid 
och kanske i omfattning. Att det bidde en tumme behöver organisationen lära av. Nackas 
invånare har rätt att få ett ärligt svar och veta storleken av förgäveskostnaden och vad som 
behöver förbättras i kommande planarbeten. Nackalistan upplevde att styrningen av detta 
projekt ofta inte tillät någon kritisk granskning eller Nej-sägande, vilket är förblindande och 
inte gynnade ett mer lyckat projekt. Bifall till motionen.” 
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Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna bifaller motionens att-satser, men med egen motivering, som följer:  
Sverigedemokraterna misstänker inte någon sorts dolda systemfel i de organisatoriska  
politiker- eller tjänstemannaapparaterna. Felet är snarare på idénivå och i den allra första,  
politiska fasen av projektet och initiativet "Nacka bygger stad". Av dessa anledningar ser  
Sverigedemokraterna snarare ett behov av att en kommission undersöker hur konceptet  
"Nacka bygger stad" från första början kunde antas politiskt, till synes okritiskt, utan  
motivering gentemot Nackas väljare eller medborgare, och vilken nytta konceptet tänktes  
medföra i förhållande till dessa intressegrupper.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet har bifallit motionen i kommunstyrelsen, det är inte självklart att göra det 
eftersom vår ställningstaganden i utbyggnaden av Nacka stad och tunnelbanan är något vi 
är i grunden positiva till. Det behövs bra kollektivtrafik till centrala Nacka och Sickla. Och 
det behövs många nya bostäder i Nacka och i Stockholm. 
Det vi är kritiska till och som en oberoende kommission behöver utreda enligt oss är hur 
utbyggnaden sker med ett överutbud av dyra bostadsrätter och för få hyresrätter som 
medborgare med normala inkomster kan efterfråga. Det ingår i kommunens 
bostadsförsörjningsansvar att det behöver vara en bra blandning av olika bostäder. Där ser 
vi att Nacka kommuns bostadsplanering har brustit och driver på segregationen i Stockholm.  
Det är också olyckligt att utbyggnadstakten inte hålls uppe, när marknaden för dyra 
bostadsrätter sjönk bestämde sig kommunen bara för att dra ned på genomförandetakten 
och skjuta upp sin egna investeringar.  
Här borde Nacka kommun gjort annorlunda och det som går för att utveckla nya 
fastigheter med låg inflyttnings hyra. Tex att mark anvisa med ett fast och lågt markpris och 
låta exploatörerna tävla om lägsta inflyttningshyran.” 
 
- - - - - 
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§ 631 KFKS 2020/834 

Motion – Bevara Nackas bebyggelsekaraktär 
Motion den 14 september 2020 av Christina Ståldal mfl (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att kommunens styrdokument och arbetssätten inom 
stadsutvecklingsprocessen uppfyller intentionerna i motionen. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna efterlyser ett arbetssätt i planarbetet som tidigt identifierar ett områdes 
karaktär och genom en framtagen vision låter invånare i Nackas områden vara med från 
start. Vidare föreslås i motionen att planeringen tar ett helhetsgrepp för området som utgår 
från områdets bebyggelsekaraktär men också från trafikens påverkan vid en förändring av 
ett område. I motionen föreslås också att planer och dokument ska genomgå en 
kvalitetsgranskning innan de skickas till allmänheten. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2020 § 301. 
Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att planenhetens arbetssätt 
redan uppfyller intentionerna bakom delar av förslagen i motionen och att andra delar ingår 
i enhetens fortlöpande utvecklingsarbete. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling konstaterar att planeringen i Nacka utgår från 
översiktsplanen och de kommunala övergripande målen, vilka i hög grad styr mot 
intentionerna i motionen. Enheten anser därför att kommunens styrdokument och 
arbetssätten inom stadsutvecklingsprocessen uppfyller intentionerna i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 26 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 15 januari 2021 
Bilaga 1 Motion bevara Nackas bebyggelsekaraktär 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 20 november 2020 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Christina Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av Esa Örmä (SD), bifall till motionen.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Christina Ståldals förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan. 

Protokollsanteckningar 
Alva Dahn lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Motionen lyfter fram viktiga aspekter. Möjligheten för invånarna att kunna påverka beslut 
slås fast i plan- och bygglagen. Om vi får förtroendet att styra Nacka vill vi se till att på ett 
bättre sätt inbjuda till dialog med invånarna och öka samförståndet och delaktigheten i 
besluten. När det gäller själva utformningen av byggnader är det viktigt att se varje enskilt  
fall och påverka så att det blir så bra som möjligt i varje enskilt ärende.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”I tjänstehandlingen står att Nacka redan jobbar i enlighet med motionens vilja. Så kanske 
är fallet men i första punkten i motionen handlar det bl a om en kommunicerad vision för 
varje delområde med yttrande från stadsarkitekten. Det kunde göras mer tillgängligt och 
utåtriktat och yttrande förekommer inte alltid. Synpunkter som kommit Nackalistan till del 
från allmänheten är just bristen på tydlig information om pågående planer och överblick. 
Att invånarna vill se mer av hur Nackas planering och byggnation kommer att utformas 
och se ut och hur karaktären av gammalt och nytt kommer att te sig.                                                             
De många byggplaner som under resans gång har behövt omarbetas talar sitt tydliga språk, 
kostar mycket pengar vilket läggs på skattebetalare och bostadsköpare för att slutligen landa 
i något annat förslag. Detta händer när protesterna blir för höga och är en konsekvens av 
att invånarna inte är med i processen från start. Så sker i flera andra kommuner med 
mycket goda resultat och en mer harmonisk process utan så många omarbetningar eller 
överklaganden.                                                                                                                    
Bebyggelsekaraktären måste analyseras mer utförligt från start och kommuniceras ut och till 
byggherrarna så att den nya bebyggelsen värnar mer den karaktär som redan finns. Ett 
exempel är Orminge där den kommande bebyggelsen och karaktären inte har något 
gemensamt med den välplanerade äldre bebyggelsen utan verka påminna om ett ryskt 
futuristiskt bostadsbygge med inslag av de vanliga 8-våningskvarteren som är så vanliga nu i 
nybyggda områden.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Nacka är en kommun i ett storstadsområde, men ändå inte en storstadskommun. Nacka  
sträcker sig från båda ändar på samma topografiska spektrum – från mer eller mindre  
glesbygd till tydligt urbana miljöer, lokalt. 
Nacka representerar en bebyggelsekaraktär som det är av stort politiskt intresse för  
Sverigedemokraterna att bevara. Mycket kompakt uttryckt har vi formulerat vår hållning i  
frågan som: Låt Nacka förbli mellan storstad och skärgård. 
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Vi tror att många fler än våra väljare står på samma ståndpunkt. Många ser saken som vi:  
Nacka måste bebyggas, Nacka måste utvecklas, men Nacka behöver samtidigt bevara sin  
unika, gröna och välkomnande karaktär. 
Vi ser att behov av besinning hos politiker med ansvar för plan- och fastighetsfrågor. Vi ser  
också ett behov av transparens och begriplighet i kommunala planprocesser, med tid och  
plats för synpunkter från intresserade och berörda. Vi gör oss gärna till en del av allt detta.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Utan förändring sker ingen utveckling, men när vi förtätar och bygger nytt är det viktigt  
att värna värdefull bebyggelsekaraktär som präglar olika områden i Nacka. Vi är ingenting  
utan vår historia så att ta tillvara och minnas det som en gång fanns ger både mervärde och  
karaktär åt en plats. När vi nu förtätar och bygger stad är det viktigt att inte helt klippa  
banden till vår historia, och vi måste underlätta för att underhålla och bevara istället för att  
riva det gamla. Det finns kommuner i Sverige som har olika fonder och stiftelser just för  
bevarande av kulturhistoriska värden, något vi gärna skulle se även här i Nacka.  
Kulturhistoriska värden i Nacka skulle kunna vara en vacker plats, en gammal skorsten,  
eller kanske en äldre stationsbyggnad som inte längre används.” 
 
- - - - - 
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§ 632 KFKS 2021/369 

Motion – Vindkraftverk i Nacka 
Motion den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att en större vindkraftverksutbyggnad i kommunen inte  
bedöms som möjlig då lämpliga områden saknas. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
I en motion väckt av Fredrik Holmqvist med flera (V) föreslås att kommunen gör en 
översiktlig landskapsanalys för att se var det finns förutsättningar för vindkraft i Nacka 
kommun och att analysen införlivas i gällande översiktsplan. Motionen har beretts av 
kommunstyrelsens miljöutskott och därefter av kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 
Vindkraft utgör en av flera förnybara energikällor och är viktig ur det perspektivet. 
Däremot kan konstateras att en större vindkraftverksutbyggnad inte är möjlig i kommunen, 
bland annat med hänsyn till rekreation, riksintressen, skyddsavstånd till bebyggelse, 
bullerstörningar samt växt- och djurliv. Det föreslås därmed att kommunfullmäktige 
noterar att en större vindkraftverksutbyggnad i kommunen inte bedöms som möjlig då 
lämpliga områden saknas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 27 september 2021, § 293 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 24 augusti 2021 
Bilaga 1 Motion ställd den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist m.fl. (V) ang. vindkraftverk 
i Nacka 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse och protokollsutdrag från KSMU 2021-08-17 § 27 

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Maria Raner (S), Johan Krogh (C) och 
Lina Olsson (NL), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen.  
 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till ett eget förslag innebärande att motionens båda att-
satser ska anses vara bifallna i och med den tidigare Grönröda regeringens uppdrag till 
Länsstyrelsen.  
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Sidney Holm yrkade vidare bifall till ett tilläggsförslag innebärande att Nacka kommun ska 
arbeta aktivt för att möjliggöra för vindkraft där det finns goda förutsättningar för detta, 
både inom Stockholms län och i övriga Sverige. 
 
Filip Wiljander yrkade att Sidney Holms båda förslag skulle avslås. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först kommunstyrelsens förslag mot Tomas Ottossons förslag och det 
egna förslaget från Sidney Holm och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag. 
 
Votering begärdes. Ordföranden konstaterade att kommunstyrelsens förslag utgjorde 
huvudförslag. För att avgöra vilket förslag som skulle utgöra motförslag ställde 
ordföranden Tomas Ottossons förslag mot det egna förslaget från Sidney Holm och fann 
att fullmäktige hade beslutat att Tomas Ottossons förslag skulle utgöra motförslag. 
 
Därefter verkställdes votering. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla Tomas Ottossons förslag.”  
 
Vid voteringen avgavs 52 ja-röster och 3 nej-röster. 6 ledamöter avstod från att rösta. 
Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 2 
 
Slutligen ställde ordföranden tilläggsförslaget från Sidney Holm mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat att avslå tilläggsförslaget. 
 
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
avslår tilläggsförslaget från Sidney Holm röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla tilläggsförslaget.”  
 
Vid voteringen avgavs 54 ja-röster och 4 nej-röster. 3 ledamöter avstod från att rösta. 
Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed hade avslagit tilläggsförslaget. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 3 
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Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiet. 
 
Lisa Rasmussen reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Vi vill att det görs en översiktlig landskapsanalys för att se var det finns förutsättningar för 
vindkraft i Nacka. Vi har inte skrivit om vindkraftparker eller 300 meter höga verk i 
inloppet till Stockholm, vi tror inte heller på det och det står inte i motionen. 
Elanvändningen i Nacka kommer öka framåt, omställningen från det fossila 
förbränningssamhället kommer kräva mer el produktion i hela Sverige, ökad 
överföringskapacitet och energi smartare tillverkningsprocesser i alla led. Elproduktionen 
behöver ske även i Nacka. 
Det finns två huvudargument mot vindkraft i Nacka och mot motionen, ljudet från ett 
vindkraftverk och påverkan på landskapsbilden. Det är redan idag stora problem med 
buller och luftföroreningar i Nacka, det kommer från transportsektorn och motorvägarna 
som i framtiden kommer behöva den nya elenergin som kan produceras i Nacka. Det är 
motorvägarna, de som ständigt lägger en ljudmatta som vi tvingas leva med vare sig vi åker 
bil eller inte. Så när ljud från vindkraftverk i norrlandsinland upplevs störande är de alltid 
mycket stora och ger ifrån sig ljud mot en tyst bakgrund. Det går inte att jämföra med 
ljudnivåerna i bakgrunden som vi lever med i Nacka. Det är olika saker.  
Vindkraftverk i förnuftiga storlekar som passar in i miljön kommer kunna fungera bra ihop 
med motorvägarnas buller som helt kommer skymma ljudbilden av Nackas kommande 
vindkraftverk.  
Storleksmässigt planeras för riktigt höga hus på flera platser i centrala Nacka, de har varit 
debatt om hur de påverkar positivt och negativ, intressant är dock att när det gäller hus kan 
Nacka kommun fatta beslut som påverkar utsikten och skylinen över Nacka men när det 
gäller beskedligare vindkraftverk kan de upplevas som störande. 
Det finns även stora höga skorstenar som påverkar landskapsbilden, bland annat 
skorstenen vid Hendriksdal, Högdalenverket och Hammarbyverket som syns från många 
platser i Nacka. Så Nackaborna verkar klara av att leva med höga smala byggnader med 
tekniska funktion eller för bostäder och kontor. Det var argumenten mot motionen som 
inte var så hållbara enligt oss. 
Så vad finns det kvar för skäl till att inte vilja utreda vindkraftsverk i Nacka? 
Är det att det stör känslan av att vara osårbar? Att inte vilja se effekterna av våra 
livsmönster som faktiskt håller på att förstöra framtiden för människorna på jorden? Att 
majoriteten och stora delar av oppositionen inte våga se att vi är i ett faktiskt 
klimatnödläge? 
Vänsterpartiet vågar se problemen som vi har idag och fortsätter att agera för och föreslå 
lösningar som kommer leda snabbare fram till ett nytt, koldioxid neutralt samhälle. 
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Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Sverige ska ha en fossilfri elproduktion där alla fossilfria energikällor ska bidra, inklusive  
vind-, vatten- och kärnkraft. Det innebär dock inte att alla energikällor är lämpliga på alla  
platser. 300 meter höga vindkraftverk runt om i kommunen förstör kommunens  
landskapsbild och försämrar livskvaliteten för Nackaborna. De passar helt enkelt inte i en  
tätbebyggd kommun som verkligen behöver naturområdena för rekreation och friluftsliv.” 
 
Maria Raner lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Energiproduktion och elförsörjning är dagsaktuella frågor där vi med gemensamma 
krafter behöver hitta lösningar. Den största andelen av vår el produceras i norra Sverige 
och så länge vi inte har den överföringskapacitet som krävs behöver vi se till andra 
lösningar.   
Det finns olika typer av vindkraftverk. Vi ser stort värde i att Nackabor får möjlighet att 
vara en aktiv del för ökad hållbarhet, bland annat genom fler energieffektiva och moderna 
lösningar.  Det finns exempelvis små vertikalvindkraftverk som liknar en vanlig 
ventilationstrumma som kan användas på hustak. Vi anser att kommunen ska tillhandahålla 
kartor över områden som kan ge god effekt för olika typer av mikroproduktion, exempelvis 
solinstrålning och vindeffekt.  Då kan fler bli mikroproducenter av el.  
Så som denna motion är formulerad skulle den kunna avse en stor vindkraftspark. Det är 
inte vår intention. Vi välkomnar Länsstyrelsens uppdrag att ta fram ett regionalt 
planeringsunderlag som visar potentiella områden för vindkraftsetableringar i hela 
Stockholms län. Vi anser att Nacka ska vara med i samverkan för att säkra nutida och 
framtida energiförsörjning.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan har tagit fasta på texten motionen. Där står det ”Kommunen bör ha 
beredskap för kommande störningar i elsäkerheten.”. Större elavbrott har potentiellt väldigt 
stora konsekvenser för Nackas medborgare. Vi håller med motionären om att kommunen 
borde skaffa sig elberedskap, ensamt eller genom regional samverkan. Men det bör föregås 
av en förutsättningslös utredning om vilken teknik som ska användas för att uppnå 
elberedskap. Motionen låser sig vid en enskild teknisk lösning, som kanske inte klarar ö-
drift (drift vid elavbrott) och inte heller fungerar då det inte blåser.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Vindkraft är ett energislag med både problem och möjligheter. Problemen uppstår främst  
i början av en eventuell uppbyggnad. Det finns också ett inbyggt problem i att en  
vindkraftanläggning bara genererar energi och intäkter under viss tid, men under övrig tid  
är en ren kapitalkostnad utan intäkter bakom.  
Svensk energipolitik skapas och förs främst på riksplanet, och kommuner är främst  
inblandade på det sättet att de kan vilja hävda sitt planmonopol. Dock är svensk  
energipolitik alltför ofta resultatet av partipolitiska önskelistor som upprättas oberoende av  
ekonomiska realiteter. Det är olämpligt och ogynnsamt för en långsiktigt hållbar svensk  
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energipolitik. På den grunden är det också olämpligt att kommunen skulle gynna  
energislaget vindkraft genom motionens förslag.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Vi håller med Vänsterpartiet om att kommunen måste ta ett större ansvar för  
produktionen av den el som kommunen förbrukar. Miljöpartiet vill dock gå längre än  
Vänsterpartiet och föreslår i vår skuggbudget för kommunen att kommunen på sikt ska bli  
helt självförsörjande på energi. 
Vi tror dock inte att lokalproducerad vindkraft är rätt väg att gå just för Nacka. Eftersom  
det inte längre finns några statliga subventioner för landbaserad vindkraft så skulle det 
krävas väldigt stora vindkraftverk för att komma upp i de fullasttimmar (årsproduktionen  
av el i relation till installerad effekt) som behövs för att nå ekonomisk lönsamhet. Sådana  
vindkraftverk blir ytterst svårplacerade i en kommun med Nackas befolkningstäthet.  
Däremot vill vi att Nacka kommun med sin starka ekonomi investerar i ekonomiskt lönsam  
vindkraft i andra kommuner, dels för att driva på utvecklingen mot mer fossilfri energi, och  
för att nå ett mål om att bli helt självförsörjande på energi. 
Vad gäller lokal elproduktion anser vi att solceller är den bästa vägen att gå för Nacka  
kommun. El från solceller är redan idag en ekonomiskt lönsam affär och det är tragiskt att  
den styrande majoriteten i Nacka stadshus inte har förstått detta. 
Miljöpartiet ser en massiv utbyggnad av solcellsanläggningar som en viktig pusselbit för att  
kunna nå klimatmålen. Det är också därför vi genom åren lagt flera motioner om konkreta  
satsningar på förnybar energi. Vi har också som enda politiskt parti avsatt stora belopp för  
lokala investeringar i solcellsanläggningar. I vår senaste skuggbudget för Nacka kommun  
avsatte vi 100 miljoner kronor till investeringar i solcellsel. Att Alliansen inte avsatte en  
enda krona till detta i deras senaste budget är lite märkligt eftersom kommunfullmäktige  
både bifallit vår motion från 2016-05-23 om att satsa mer på solenergi och vår motion från  
2016-03-14 om att finansiera sådana satsningar via gröna obligationer.” 
 
- - - - - 
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§ 633 KFKS 2020/558 

Motion – Utveckla Järlahöjdens idrottskluster utifrån 
idrottens behov 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att Järlahöjden i enlighet med tidigare fattade beslut angående  
stadsutvecklingen i Centrala Nacka ska vara en blandad och hållbar stadsdel som därmed  
kommer att innehålla plats för idrottsverksamheter. Samtidigt noteras att utformningen av  
Järlahöjden kommer att preciseras i kommande detaljplanearbete. Motionen är med detta  
färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige beslutar att göra en noggrann 
lokaliseringsanalys av befolkningsutvecklingen på Sicklaön och speciellt de centrala delarna 
och utifrån en sådan analys prioritera idrottens behov av planer och anläggningar på 
Järlahöjden nära barn och ungdomar. 
 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 14 oktober 2020 och nämnden beslutade att 
föreslå att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen samt att motionen därmed är färdigbehandlad. 
Det pågår ett fortlöpande arbete för att säkra goda förutsättningar för idrottsutövande i 
kommunen i takt med befolkningsutvecklingen. Att endast prioritera idrottens behov av 
planer och anläggningar på Järlahöjden, såsom föreslås i motionsförslaget, bedöms inte leda 
till den blandade och hållbara stadsdel som eftersträvas i enlighet med tidigare fattade 
beslut angående stadsutvecklingen i Centrala Nacka. 
Konsekvenserna av motionsförslaget är sannolikt att färre bostäder skulle kunna uppföras 
inom Järlahöjden och därmed erhålls mindre intäkter från markförsäljning eller upplåtelse 
av mark, något som påverkar stadsutvecklingsekonomin negativt och dess möjlighet att 
vara i balans. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 90 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 16 februari 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 14 oktober 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse 
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Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Ella Tegsten (S), Esa Örmä (SD), 
Lisskulla Zayane (MP) och Tomas Ottosson (V), bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Mikael Carlssons förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan. 

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna vill ändra inriktning för Nackas stadsbyggnads projekt. I vårt Nacka  
ska det finnas mer plats för idrott, kultur och grönområden. I samband med att  
inriktningsbeslutet för utbyggnaden av Järlahöjden antogs la Socialdemokraterna fram  
förslaget att ersätta ett planerat bostadskvarter med ytor för idrott så att området får tre  
elvaspelarplaner, två ishallar, en bollhall och möjlighet till en större simhall som kan ha 50  
metersbassäng.” 
 
Bosse Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det som denna motion vill, att arbeta fram en lokaliseringsanalys utifrån 
befolkningsutvecklingen på Sicklaön, borde vara en självklarhet utifrån ett faktabaserat 
förhållningssätt i planarbetet. Nackalistan yrkar bifall till motionen och reserverar sig mot 
förslag till beslut och hantering av motionen.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna finner glädjande nog en del stöd i debatten för sina maximer när det  
gäller Nacka kommuns ansvar för idrottsmöjligheter, främst ungdomars idrottsmöjligheter:  
• Närhetsprincipen är vital – att en idrottsplats finns i närområdet till sina utövare är nästan  
lika viktigt som att den finns och är byggd för att passa sina utövare  
• Det är fel att riva gamla idrottsplatser för att bygga nya – totala antalet kvadratmeter  
idrottsyta får inte minska i kommunen 
• Antalet kvadratmeter idrottsyta per idrottsutövare får inte minska i kommunen” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet anser att det behöver tas ett samlat grepp kring placeringen av främst ishallar 
och simhallar i kommunen. Dessa anläggningar är en form av infrastruktur för hela  
kommunen och behöver lokaliseras för att komma alla medborgarna till del, inte bara  
utifrån läget i exempelvis Järlahöjden. Att avslå motionen, som majoriteten nu gjort, med  
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hänvisning till exploateringsprojektet Järlahöjden motsvarar enligt Miljöpartiet inte tanken 
bakom motionen. Det motsvarar inte heller kommunens samlade behov. Det är väldigt  
tveksamt om och hur de aktörer som samverkar kring exploateringen av Järlahöjden ska ta  
hänsyn till exempelvis fördelar med samlokalisering av simhall och ishallar eller nackdelar  
med placering i andra stadsdelar. I slutändan är risken att idrottsanläggningarna skjuts  
undan från Järlahöjden. Inte för att det är mer effektivt för kommunen som helhet, utan  
för att man försöker lösa lokaliseringsfrågorna ”en stadsdel i taget”.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det viktigaste och övergripande målet verkar vara att stadsutvecklingsekonomin ska var i 
balans. Att markförsäljning ska bekosta omvandlingen av Nacka till stad. Det är en 
utgångspunkt för samhällsbygget. Det får inte kosta en krona. Men är det rätt tänkt? Vi 
tycker inte det, det behöver planeras från andra hållet. 
Vad behövs i ett nytt Nackastad samhälle. Hur många människor beräknas bo här och hur 
ska livet i nya Nacka stad se ut. Det kommer tunnelbana och det gör att många kan åka ut 
ur Nacka för att göra det man gillar eller behöver, men är det ett bra samhälle.  
Transport och resande är en stor utsläppskälla i Nacka av koldioxid, vilket gör att det 
behöver finnas alla samhällsfunktioner i närheten av var man bor. Paris genomför 15 
minuters staden och utmed tunnelbanan i Stockholm byggde man redan på 50 talet ABC 
staden, arbete boende och centrum, lokalt. Det fanns då även bilfria gång och cykelvägar 
mellan bostäder arbetsplatser och centrum. Idrottsplaner, bibliotek och kultur fanns även 
det inom gångavstånd för de flesta. Det kostade förstås men förorterna står kvar 60 år 
senare och fortsätter generera goda livsvillkor för medborgarna där. Kunskap om hur ett 
samhälle behöver vara konstruerat finns men finns viljan att göra det som krävs nu.  
Det är det motionen handlar om att ta tillbaka initiativet för samhällsutvecklingen och att 
kommunfullmäktige ger ett tydligt uppdrag till samhällsplanerarna att det är medborgarnas 
behov som ska styra samhällsutvecklingen. Att ta över ansvaret från marknadens 
kortsiktiga vinst tänkande till kommunens förmåga till ett mer strategiskt beslutsfattande. 
Bostadsbristen och samhällsproblemen som kommer av segregationen gör att Nacka 
kommer ha lätt att locka nya medborgare till kommunen. Det är en fördel för Nacka men 
inget som bör göra att majoriteten slutar anstränga sig för att bygga nya Nacka efter vad 
medborgare behöver för ett bra vardags liv.  
Det är bättre att planera rätt i det här skedet, bygga skolor, förskolor, kultur och idrott för 
det nya befolkningsunderlaget. En bra planering kommer dessutom bidra till att minska 
resandet som spar på resurserna, och minskar på utsläpp av koldioxid.   
Det är inte ekonomin som ska var i balans, utan det gäller att kunna balansera ekonomin 
med klimat och miljökrav och medborgarnas behov. Alla tre områden behöver vara i 
balans.” 
 
- - - - - 
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§ 634  KFKS 2020/557 

Motion – Bygg inte bostäder på Järlahöjdens idrottsytor 
Motion den 15 juni 2020 från Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att Järlahöjden i enlighet med tidigare fattade beslut angående  
stadsutvecklingen i Centrala Nacka ska vara en blandad och hållbar stadsdel som därmed  
kommer att innehålla plats för idrottsverksamheter. Samtidigt noteras att utformningen av  
Järlahöjden kommer att preciseras i kommande detaljplanearbete. Motionen är med detta  
färdigbehandlad.  

Ärendet 
I motion den 15 juni 2020 från Mikael Carlsson m.fl. (NL) föreslås att Järlahöjden inte ska 
bebyggas med bostadshus som innebär att idrottsytor eller idrottshallar rivs och att 
möjligheter för kommande idrottsytor där begränsas. 
Inom stadsutvecklingsprocessen pågår ett arbete på Järlahöjden som grundar sig på tidigare 
fattade beslut och som ska resultera i en långsiktigt hållbar markanvändning. Ett beslut i 
enlighet med förslaget i motionen bedöms inte leda till den blandade och hållbara stadsdel 
som eftersträvas. Färre bostäder på kommunal mark innebär uteblivna intäkter från 
markförsäljning eller upplåtelse av mark, vilket i sin tur påverkar möjligheterna att göra 
andra nödvändiga investeringar. Motionsförslaget bedöms i hög grad innebära negativ 
påverkan på förutsättningarna att uppnå en stadsutvecklingsekonomi i balans. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 91 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 16 februari 2021 
Bilaga 1 Motionen 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Ella Tegsten (S), Esa Örmä (SD) och 
Tomas Ottosson (V), bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Mikael Carlssons förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan. 
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Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna vill ändra inriktning för Nackas stadsbyggnads projekt. I vårt Nacka  
ska det finnas mer plats för idrott, kultur och grönområden. I samband med att  
inriktningsbeslutet för utbyggnaden av Järlahöjden antogs la Socialdemokraterna fram  
förslaget att ersätta ett planerat bostadskvarter med ytor för idrott så att området får tre  
elvaspelarplaner, två ishallar, en bollhall och möjlighet till en större simhall som kan ha 50 
metersbassäng.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Idrottsklustret på Järlahöjden behöver få finnas kvar. Nackalistans utredning angående 
befolkningstillväxten i västra Sickla och behovet av idrottsanläggningar visar att detta 
innebär en god framtida utveckling. Det är ett väl inarbetat kluster med goda 
parkeringsmöjligheter, allmänna kommunikationer och i ett område där folk rör sig både 
dag- och kvällstid. Det är lätt att kunna ha två barn i aktiviteter och läget behöver inte 
inskränka och ta i anspråk orörd natur som i förslaget om lokalisering nära Ektorp i 
skogen. Nackalistan vill bygga bostäder även i idrottshusens närområde som inte innebär 
att idrottsanläggningar ska flyttas. Med den nya stadsbyggnadsplanen så skulle man kunna 
ta bostadsbyggandet där idrottsanläggningar nu står under ett förnyat övervägande. 
Nackalistan yrkar bifall till motionen och reserverar sig mot förslag till beslut.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna finner glädjande nog en del stöd i debatten för sina maximer när det  
gäller Nacka kommuns ansvar för idrottsmöjligheter, främst ungdomars idrottsmöjligheter:  
• Närhetsprincipen är vital – att en idrottsplats finns i närområdet till sina utövare är nästan  
lika viktigt som att den finns och är byggd för att passa sina utövare  
• Det är fel att riva gamla idrottsplatser för att bygga nya – totala antalet kvadratmeter  
idrottsyta får inte minska i kommunen 
• Antalet kvadratmeter idrottsyta per idrottsutövare får inte minska i kommunen” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet är helt emot den planerade exploateringen av den värdefulla naturen i  
Ryssbergen som gränsar till Järlahöjden. Istället vill vi förlägga Värmdöleden i en  
motorvägstunnel genom centrala Nacka. Om hälften av den bebyggelsebara yta som  
tillskapas ovanpå tunneln reserveras för bostäder, räcker exploateringsvinsterna till för att  
avsätta den andra hälften av till idrottsplatser och natur. På så vis får vi utan kostnad ett  
tystare och grönare Nacka samtidigt som vi skapar nya centrala utrymmen för både idrott,  
bostäder och verksamheter. Miljöpartiet vill att det tas fram en idéstudie för en  
självfinansierad tunnellösning. Med vårt förslag ryms det både fler bostäder och mer 
idrottsytor inom Järlahöjdens planområde som då även kommer inbegripa marken på den  
nuvarande Värmdöleden.” 
 
- - - - - 
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§ 635 KFKS 2020/455 

Motion – Nacka idrottscampus 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna yrkar på att utreda möjligheterna för att Järlahöjden ska inkludera 2 ishallar 
som kan placeras bredvid varandra, 50 metersbassäng, idrottshall samt tre 11-spelarplaner. 
 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 16 december 2020 och nämnden beslutade att: 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen samt noterar att det pågår ett fortsatt 
planeringsarbete inom exploateringsprojektet Järlahöjden. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer fritidsnämndens beslut och kan konstatera 
att det pågår ett arbete på Järlahöjden utifrån tidigare fattade beslut, vilka bland annat pekar 
på att pröva möjligheten att inrymma två 11-spelarplaner och en 7-spelarplan. Jämte 
idrottens behov av planer och anläggningar måste även andra angelägna behov vägas in 
såsom förskola, skola, gymnasium, bostäder, verksamheter, parker och grönområden. Det 
kommer även fortsättningsvis att finnas idrottsanläggningar i anslutning till skolor och 
möjlighet till utomhusspel av fotboll på Järlahöjden. Exakt i vilken omfattning kommer 
klargöras i och med pågående utredningsarbete inom stadsutvecklingsprocessen. 
 
Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att motionens förslag 
avslås med en notering om att det pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som del av 
en blandad stadsbebyggelse på Järlahöjden. 
 
Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 92 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 8 mars 2021 
Bilaga 1 Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten med flera (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 december 2020 (§ 98) inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 636 KFKS 2020/456 

Motion – ldrottssatsningar Sicklavallen 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun utreder möjligheterna kring genomförandet av 
idrottssatsningar på Sicklavaallen enligt förslaget att omfatta en 11-spelarplan, två 
idrottshallar av handbollsmått samt möjlighet att förlägga en 7 -spelarplan på taket. 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 14 oktober 2020 som beslutade föreslå att det 
noteras att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen. I linje med fritidsnämndens beslut är enheten för strategisk stadsutvecklings 
samlade bedömning att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som 
hanteras inom ramen för stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att 
anlägga fotbollsplaner i Källtorp. Därför föreslår enheten att kommunfullmäktige noterar 
att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som hanteras inom ramen för 
stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att anlägga fotbollsplaner i 
Källtorp. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 359 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 10 november 2020 
Bilaga 1 Motion från Socialdemokraterna av Ella Tegsten med flera, den 18 maj 2020 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 14 oktober 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - -  
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§ 637 KFKS 2021/166 

Motion – Asllani-kontraktet för idrottsföreningar 
Motion den 1 februari 2021 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionären yrkar att fritidsnämnden får i uppdrag att inkorporera Asllani-kontraktet i 
satsningen Utmärkt förening, och att utmärkelsen som hör till satsningen också ska bygga 
på Asllani-kontraktets fem punkter, utöver de villkor som redan finns. 
Mot bakgrund av att fyra av fem punkter i Asllani-kontraktet redan finns med i 
fritidsnämndens beslutade riktlinjer om att bli en bidragsberättigad förening eller ingår i 
arbetet Utmärkt förening samt att den kvarstående punkten inte är aktuell inom 
fritidsnämndens ansvarsområde noterar fritidsnämnden att det redan pågår ett arbete som 
uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen. 
Motionen har behandlats i fritidsnämnden som beslutade föreslå kommunfullmäktige att 
notera att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i 
motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 september 2021, § 268 
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 26 maj 2021 § 56 (FRN 2021/28) 
Bilaga Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 7 maj 2021 
Bilaga Motion - Asllani-kontraktet för idrottsföreningar (SD) 
 
- - - - - 
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§ 638 KFKS 2021/479 

Motion – Tillägg till fritidsnämndens reglemente om 
lokalisering av idrotts- och fritidsanläggningar 
Motion den 12 april 2021 av Bosse Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att ett tillägg görs i fritidsnämndens reglemente med innebörden att 
fritidsnämnden ska yttra sig om lokalisering av idrotts- och fritidsanläggningar innan beslut 
fattas i kommunstyrelsen. 
 
Av utredningen av motionen framkommer att fritidsnämnden, inom ramen för 
kommunens fastighetprocess, redan kan lämna förslag på lämpliga idrotts- och 
fritidsanläggningar och utifrån denna aspekt finns det inget behov av att revidera 
fritidsnämnden reglemente på denna punkt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 oktober 2021, § 332 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 27 september 2021 
Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 juni 2021 § 73, inkl tjänsteskrivelse 
 
- - - - -  



 
91 (113) 

 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 639 KFKS 2021/611 

Motion – Hållbart reglemente för idrottsanläggningar 
Motion den 24 maj 2021 av Ella Tegsten och Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen lyfts behovet av att fritidsnämnden får ett utvidgat uppdrag gällande ansvaret 
över lokaliseringen av idrottsanläggningar i Nacka. Det föreslås att fritidsnämndens 
ansvarsområde i reglementet utvidgas till att omfatta förslag på lokalisering av 
idrottsanläggningar. 
Av utredningen av motionen framkommer att fridsnämnden bedöms ha tillräckliga 
förutsättningar och få underlag för att just bevaka behovet av idrottsanläggningar. Något 
ytterligare förtydligande i fritidsnämndens reglemente anses inte behövligt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 12 oktober 2021, § 333 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 29 september 2021 
Bilaga 1. Motion om hållbart reglemente för idrottsanläggningar. 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 september 2021 § 91 inkl 
tjänsteskrivelse (FRN 2021/88) 
 
- - - - - 
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§ 640 KFKS 2020/833 

Motion – Strategi för kommunens laddinfrastruktur 
Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en strategi för kommunens 
laddinfrastruktur. Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 10 november 
2020 § 190. Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att det 
pågående 
samarbetet med Nacka Energi AB tillsammans med förslaget i mål och budget 2021-2023 
om att utreda förutsättningarna för laddstolpar och ta fram en plan för hur en utbyggnad 
ska kunna gå till, uppfyller intentionerna i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer natur- och trafiknämndens beslut och 
bedömer vidare att det finns goda möjligheter att öka andelen laddinfrastruktur i Nacka 
kommun - på allmän plats, i samband med nytillkommen bebyggelse och enligt den 
utredning som kommunstyrelsen givits i uppdrag att genomföra för kommunens egna 
fastigheter. Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att 
motionens förslag avslås med en notering att det pågår arbete för laddinfrastruktur inom 
kommunen samt tillsammans med Nacka Energi AB. Sammantaget bedöms detta uppfylla 
intentionerna i motionen. Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för 
kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 29 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 11 januari 2021 
Bilaga 1 Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer, m. fl. (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 10 november 2020 (§ 190) 
inklusive trafikenhetens tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 641 KFKS 2020/946 

Motion – Fossilfri fordonsflotta senast 2030  
Motion den 12 oktober 2020 av Carl-Magnus Grenninger m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
En motion inkom den 12 oktober 2020 av Carl-Magnus Grenninger m.fl. (S) som föreslår 
att kommunen ställer om sin fordonsflotta till att bli fossilfri till 2030. För att kunna nå en 
fossilfri fordonsflotta till 2030 föreslår motionärerna även att kommunen ställer krav i 
kommande upphandlingar att fossilfritt bränsle ska användas i personbilar som används i 
den kommunalt finansierade verksamheten. 
 
Natur- och trafiknämnden samt kommunstyrelsens miljöutskott har berett motionen och 
lämnat synpunkter utifrån sina ansvarsområden. Nämnden och utskottet redovisar exempel 
på vad som görs för att nå målet om en fossilfri fordonsflotta redan 2025. De redovisar 
också vilka svårigheter som finns utifrån kostnader och utveckling av fossilfria fordonsslag. 
 
Motionens förslag går i linje med verksamheternas mål och utveckling. I kommunens mål 
och budget är en av de politiska inriktningarna en miljösmart kommun. Den politiska 
inriktningen fungerar som ett riktmärke för kommunens samlade klimatarbete vilket styr 
den kommunala organisationens och de kommunägda bolagens verksamhet. Ett av målen 
under ”miljösmart kommun” är ett helt fossilfritt samhälle. För kommunen innebär det 
bland annat att kommunens fordon i möjligaste mån ska vara el- eller hybridbilar. I den 
senaste revideringen av miljöprogrammet beslutades ett mål om att 100 procent av 
kommunens fordon, med vissa undantag, ska kunna drivas med förnybart bränsle redan till 
2025. Möjligheterna att realisera en fossilfri fordonsflotta beror samtidigt på hur den 
tekniska utvecklingen fortskrider. Vad gäller vissa av kommunens fordon, såsom 
arbetsmaskiner och specialfordon, är marknaden begränsad och det finns idag få fordon 
som drivs med andra drivmedel än fossila. Här kan dock noteras att Nacka har gått med i 
projektet Fossilfritt 2030, där flera kommuner och regioner samverkar i syfte att driva 
utvecklingen och tillverkningen av arbetsmaskiner för minskat koldioxidutsläpp. 
 
I förslag till beslut från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten föreslogs att 
kommunfullmäktige noterar att det finns mål i miljöprogrammet som styr mot en fossilfri 
fordonsflotta och att det redan pågår ett arbete som ligger i linje med förslagen i motionen. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sitt sammanträde den 1 juni 2021 att föreslå 
följande; att kommunfullmäktige noterar att Majoritetsprogrammet från hösten 2018 anger 
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att Nacka helt ska fasa ut fossilenergi från egen verksamhet och att kommunens fordon i 
möjligaste mån ska vara el- eller hybridbildar samt att det finns mål i miljöprogrammet som 
styr mot fossilfri fordonsflotta. Därmed kan konstateras att det redan pågår ett arbete som 
ligger i linje med förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. ” 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 216 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 6 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 23 februari 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 23 mars 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 642 KFKS 2020/1053 

Motion – Köttfri måndag i Nacka 
Motion den 16 november 2021 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Förslagen i motionen syftar till att minska andelen rött kött och processade charkvaror i 
kommunens skolor, förskolor och äldreomsorg genom att införa en vegetarisk dag i 
veckan. Motionen föreslår även att kommunen genom samarbete med lokala 
folkrörelseorganisationer och företag sprider information om varför man bör minska sin 
kött- och mejerikonsumtion. Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beredde ärendet på 
sammanträdet den 16 mars 2021. Utskottet beslutade att föreslå att kommunfullmäktige att 
avslå motionen och noterar att arbete pågår med att minska köttkonsumtionen och matens 
klimatpåverkan i kommunens verksamheter samt att information och kunskap ges kring en 
hållbar utveckling. Utformningen av det arbetet sker dock på olika sätt för att bäst passa 
verksamheten. 
 
Miljöenheten stödjer kommunstyrelsens verksamhetsutskotts beslut. För motionens andra 
attsats bedömer miljöenheten att det finns flera fördelar med att samverka med företag och 
folkrörelseorganisationer för att sprida information och kunskap om livsmedlens negativa 
klimatpåverkan. Dock kan frågan avseende kött- och mejerikonsumtionen i många fall vara 
en känslig fråga och det finns en otydlighet om det är en kommunal uppgift att informera 
människor om vad de bör äta eller inte. Dels finns det motstridiga uppgifter och miljömål 
såsom behovet av öppna landskap som måste betas och dels är det en hälsofråga för varje 
enskild människa hur mycket och vilka proteiner och näringsämnen som de behöver få i 
sig. Detta är ett ställningstagande som behöver göras hos varje enskild individ. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 158 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten daterad den 10 mars 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 643 KFKS 2021/612 

Motion – Marknadsplats för återbruk och hållbar 
konsumtion 
Motion den 24 maj 2021 av Lina Olsson (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska utreda möjligheten att skapa en marknadsplats för 
återbruk och hållbar konsumtion i Nacka. 
 
I utredningen av motionen konstateras att frågan om återbruk är viktig, vilket kommer till 
uttryck bland annat i kommunens avfallsplan. Möjligheten till återbruk av t.ex. möbler och 
textil finns vid flera av kommunens kretsloppscentraler, vilka drivs av det kommunala 
bolaget Nacka vatten och avfall AB. Det kommunala bolaget har även börjat utreda hur 
man kan samarbeta med andra aktörer för att återanvända bygg- och rivningsavfall. 
 
Enligt kommunallagen ska kommunen som huvudregel inte ägna sig åt säljverksamhet 
eftersom det kan snedvrida konkurrensen på marknaden. Uppgifter av den karaktären bör 
överlåtas på privata aktörer inom området. Mot bakgrund av kommunallagens begränsade 
förutsättningar samt det faktum att Nacka vatten och avfall AB arbetar med återbruk och 
samarbetar med externa aktörer, bedöms det inte föreligga skäl att vidare utreda 
möjligheten för kommunen att skapa en marknadsplats för återbruk. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 379 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 26 oktober 2021 § 34 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten samt juridik- och kanslistaben daterad den 7 oktober 
2021 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
  



 
97 (113) 

 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 644 KFKS 2021/613 

Motion – Hållbara upphandlingar ur ett miljö- och 
klimatperspektiv 
Motion den 24 maj 2021 av Lisa Rasmussen m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I en motion väckt av Lisa Rasmussen m.fl. (V) yrkar motionärerna att en lokal inköpspolicy 
med riktlinjer för klimat- och miljömässigt hållbara krav vid inköp och upphandlingar 
utarbetas och att en tydlig rutin för avtalsuppföljning färdigställs. Motionen bereds i 
kommunstyrelsens miljöutskott och därefter i kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 
Bedömningen är att tillräckliga styrdokument finns för att bidra till klimat- och 
miljöperspektivet vid upphandlingar och avtalsuppföljning. Arbetet med att säkerställa 
detta bör utvecklas. Det föreslås därför att kommunfullmäktige noterar att kommunens 
inköpspolicy har som målsättning att bidra till klimatmässig hållbarhet och att det finns 
rutiner för avtalsuppföljning. Säkerställandet av klimat- och miljöperspektivet i 
upphandlingar och avtalsuppföljning ska utvecklas och förbättras i samråd med de 
verksamheter där inköpen sker. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 380 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 26 oktober 2021 § 33 
Tjänsteskrivelse från inköpsenheten och miljöenheten daterad den 1 oktober 2021 
Bilaga Motion – Hållbara upphandlingar ur ett miljö- och klimatperspektiv 
 
- - - - - 
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§ 645 KFKS 2020/326 

Motion – Fond eller stiftelse för bevarande av 
kulturhistoriska värden 
Motion den 20 april 2020 av Ninni Lindberg och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska undersöka möjligheterna att inrätta någon form av 
fond eller stiftelse som förvaltas av kommunen för bevarandet av kulturhistoriska värden i 
fastigheter i Nacka. Ärendet har tidigare behandlats i kulturnämnden. I ärendet konstateras 
att kulturmiljövård beaktas i samhällsbyggandet, genom bland annat översiktsplan och 
kulturmiljöprogram. I plan- och bygglagen finns också bestämmelser om underhåll och 
varsamhet av byggnadsverk. Kommunen har egenägda fastigheter av kulturhistoriskt värde. 
Kommunfullmäktige har avsatt medel och kommunen tar ansvar för underhåll och 
förvaltning av dessa fastigheter. Vad gäller bidrag till privata fastighetsägare för underhåll är 
kommunen bunden av kommunallagens bestämmelser om bland annat förbud mot 
understöd till enskild och näringsidkare. Utifrån dessa bestämmelser bedöms det inte ligga i 
kommunens ansvar att bekosta underhåll på privata fastigheter. Mot denna bakgrund 
bedöms inte motionen föranleda några ytterligare åtgärder och är med dessa noteringar 
färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 377 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben, daterad den 8 
november 2021 
Bilaga 1. Motionen från Ninni Lindberg och Lisskulla Zayane (MP) 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från kulturnämnden den 16 februari 2021 § 10 
 
- - - - - 
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§ 646 KFKS 2020/1048 

Motion – Förnya alkoholpolitiska programmet 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att det införs riktlinjer i det alkoholpolitiska programmet som 
tydliggör när kommunen inte ska servera eller bekosta alkohol för anställda eller andra 
gäster i arbetsrelaterade sammanhang. Motionärerna föreslår vidare att det införs riktlinjer i 
det alkoholpolitiska programmet för när det inte får serveras alkohol i kommunens egna 
lokaler. Stadsledningskontorets bedömning är att det inte är motiverat att förnya det 
alkoholpolitiska programmet. Nacka kommun har redan en restriktiv hållning till 
alkoholservering vid intern och extern representation. Policyn för mutor, jäv, 
representation och bisysslor beskriver det förhållningssätt som gäller i kommunen i 
samband med intern representation. En begränsning av servering av alkohol i kommunens 
egna lokaler kan få ej önskvärda konsekvenser inom olika områden, såsom att bland annat 
lokaler som idag används för festsammanhang kommer få svårigheter att bedriva sin 
verksamhet och evenemang kan komma att påverkas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 157 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 14 april 2021 
Bilaga 1 Policy för mutor, jäv, representation och bisysslor 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 30 mars 2021 (SOCN 2020/359) 
Bilaga 3 Motionen från Vänsterpartiet 
 
- - - - - 
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§ 647 KFKS 2020/1051 

Motion – Inventera vilka föreningar och organisationer 
inom kommunen som tar emot och erbjuder stöd till 
personer med funktionsvariationer 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår kommunen att göra en inventering för att fastställa vilka av 
kommunens föreningar och organisationer som är utformade för att kunna ta emot och 
erbjuda stöd till personer med funktionsvariationer. 
 
Ärendet har beretts i fritidsnämnden och kulturnämnden. Beslutsunderlaget till respektive 
nämnd innehåller en redogörelse som belyser vilka föreningar och organisationer som idag 
tar emot stöd och/eller bedriver verksamhet för målgruppen, samt på vilka andra sätt de 
båda nämnderna arbetar med att stötta verksamheter för målgruppen. Fritidsnämnden och 
kulturnämnden stöttar på olika sätt, både ekonomiskt och genom särskilda uppdrag, 
föreningar och organisationer som erbjuder verksamhet för personer med 
funktionsnedsättning samt att samarbeten såväl inom kommunen som i regionen ger 
målgruppen ett brett utbud inom både kultur- och inom fritidsområdet. 
 
I detta ärende presenteras den samlade bedömningen av stadsledningskontoret. Mot 
bakgrund av vad som presenterats i nämnderna kan motionen anses färdigbehandlad med 
en notering om redovisningen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 27 september 2021, § 294 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt kultur-och fritidsenheten, daterad den 20 
augusti 2021 
Bilaga 1 Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 26 maj 2021 § 55, inklusive 
tjänsteskrivelse med dess bilaga (FRN 2020/141) 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 17 juni 2021 § 64, inklusive 
tjänsteskrivelse (KUN 2020/127) 
 
- - - - - 
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§ 648 KFKS 2021/161 

Motion – Stoppa bilbränder innan de uppstår 
Motion den 1 februari 2021 av Mattias Qvarsell m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
En motion inkom den 1 februari 2021 av Mattias Qvarsell m.fl. (S), vilka föreslår att 
kommunen vidtar åtgärder för att komma tillrätta med bilbränder och andra oroligheter, 
såsom att avsätta medel för ökade trygghetsinsatser. Brottsförebyggande rådet (BRÅ) har 
berett motionen och lämnat synpunkter utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Kommunfullmäktige beslutade i mål och budget för 2018 om att införa det så kallade 
trygghetspaketet och denna satsning har fortsatt även efterföljande och innevarande år. 
Hittills har trygghetspaketets insatser omfattat bland annat en utökning av 
ungdomsverksamheten/Polarna, stöd till nattvandrargrupper, trygghetsvärdar i lokala 
centrum, utplacering av kameror, väktarinsatser samt anordnande av trygghetsvandringar 
där man identifierar otrygga platser och åtgärdar dessa. Brottsförebyggande rådet arbetar 
också med företrädare för lokalsamhället – såsom polis, föreningar och fastighetsägare – 
via fyra lokala trygghetsråd (TRÅ). Med ledning av rådens möten tas de initiativ som 
behövs. Som exempel kan nämnas att extra väktarinsatser och extra närvaro av 
ungdomsverksamheten (Polarna) sattes in på Henriksdalsberget i samband med 
oroligheterna i början av året. 
 
Vidare beslutade kommunfullmäktige i mål och budget 2021-2023 om så kallade 
framtidsfonder, vilka ska kunna användas för strategiska insatser utöver nämndernas 
budgetar. Ett exempel på hur dessa medel ska användas är till brottsförebyggande insatser 
för att öka tryggheten i samhället. 
 
Mot bakgrund av det som beskrivits ovan finns redan fungerande rutiner och 
samarbetsforum motsvarande det som föreslås i motionen. Vidare finns genom ordinarie 
budget, trygghetspaketet och framtidsfonderna medel för det brottsförebyggande arbetet. 
Motionen kan med detta anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 219 
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Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 5 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från Brottsförebyggande rådet den 28 april 2021, § 3, inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 649 KFKS 2021/165 

Motion – Utveckla demokratin i Nacka 
Motion den 1 februari 2021 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ska ge val- och demokratinämnden i 
uppdrag att utveckla demokratin i kommunen genom att få fler involverade i besluten och 
ett ökat valdeltagande samt vissa möjligheter att påverka samhällsutvecklingen samt införa 
demokratiambassadörer. 
 
Val- och demokratinämnden ansvarar för att förmedla tydlig och korrekt information om 
valet och att möjliggöra för röstberättigade att rösta på ett enkelt, tillgängligt och rättssäkert 
sätt. I nämndens uppdrag ligger även att bevaka, utveckla och fördjupa de demokratiska 
processerna och nämnden genomför flera aktiviteter som ligger i linje med intentionerna i 
motionen. Val- och demokratinämnden har tidigare under året behandlat en likande motion 
angående demokratiambassadörer/valinformatörer som avslogs. 
 
Ärendet har beretts av val- och demokratinämnden (VDN 2021/5), som på sitt 
sammanträde den 30 augusti 2021 beslutade föreslå kommunfullmäktige följande: 
”Kommunfullmäktige noterar att det pågår och planeras flera aktiviteter i kommunen som 
uppfyller delar av intentionerna i motionen. Därmed avslås förslaget om en utredning om 
kommuninvånarnas delaktighet Kommunfullmäktige beslutar att förslagen om att utse 
demokratiambassadörer avslås. Motionen är därmed färdigbehandlad” 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 27 september 2021, § 296 
Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 30 augusti 2021, § 30 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och nämndadministrativa enheten, daterad den 
23 augusti 2021 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
 
  



 
104 (113) 

 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 650 KFKS 2021/167 

Motion – Informera om regelverk kring fyrverkerier  
Motion den 1 februari 2021 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Sverigedemokraterna har inkommit med förslag på hur försäljning och användning av 
fyrverkeri kan förbättras genom information och uppföljning. 
I samband med nyårsfirandet kommer kommunen att informera allmänheten på hemsidan 
samt via sociala medier om vad som gäller när du vill använda fyrverkerier. 
 
Efterlevnad av lagen om försäljning av pyrotekniska varor åligger tillsynsansvarig som i 
Nacka kommun är Södertörns brandförsvarsförbund och här kan kommunen som delägare 
i förbundet föra samtal om hur den kan förbättras. Brandförsvaret ansvarar även för att 
informera handlarna om förändringar i regelverket. Kontroll av hur fyrverkerierna används 
på offentlig plats och privat mark ansvarar polisen för utifrån ordningslagen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 220 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 18 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 27 april 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 651 KFKS 2021/162 

Motion – Seniorkollo i Nacka 
Motion den 1 februari 2021 av Espen Bjordal m.fl (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Socialdemokraterna föreslår i sin motion att kommunen ska utreda möjligheten att starta en 
kolloverksamhet för äldre i Nacka. 
 
Behovet av stöd och aktiviteter för äldre ökar i takt med den demografiska utvecklingen. 
Äldrenämnden arbetar därför för ett brett utbud av förebyggande och hälsofrämjande 
aktiviteter utifrån Strategin för hälsosamt åldrande - Nacka en äldrevänlig kommun. Av 
remissinstansernas utredning framgår en positiv inställning till kolloverksamhet för 
seniorer. Sammantaget beskrivs seniorkollo som en verksamhet där deltagares hälsa och 
välmående främjas och ofrivillig ensamhet minskas. Den samlade bedömningen är att det 
redan finns möjlighet för föreningar att ansöka om så kallade verksamhetsbidrag för att 
bland annat bedriva kolloverksamhet i kommunen. Stadsledningskontoret föreslår därför 
att motionen förklaras färdigbehandlad med en notering om att det redan pågår ett arbete 
som uppfyller intentionerna i motionen. 
 
Ärendet har även beretts av fritidsnämnden den 26 maj 2021 (FRN 2021/27) och 
äldrenämnden den 26 maj 2021 (ÄLN 2021/46). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 november 2021, § 378 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och äldreenheten, daterad den 3 november 
2021 
Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 26 maj 2021 § 51 (ÄLN 2021/46) 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 26 maj 2021 § 57 (FRN 2021/27) 
 
- - - - - 
  



 
106 (113) 

 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 652 KFKS 2021/367 

Motion – Begränsa momskompensation till privata 
anordnare 
Motion den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist mfl (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun antar som princip att vid utbetalning av 
momskompensation till externa anordnare betala ut momskompensation i enlighet med av 
anordnaren redovisade momskostnader, dock maximalt 6 procent. Samtidigt föreslås att 
om den externa anordnaren inte redovisar betald moms ska Nacka kommun begränsa 
momskompensationen till 2 procent. Motionärerna menar att nuvarande modell att 
kommunen alltid betalar ut 6 procent i momskompensation kompenserar privata anordnare 
mer än de faktiska momskostnaderna. Ärendet har remitterats till kommunstyrelsens 
stadsledningskontor. 
 
I en statlig översyn av momskompensationen 2015 konstateras att storleken på den dolda 
ingående momsen varierar mellan olika verksamheter. Utredningen ansåg att det vore av 
värde att ha en differentierad procentsats för olika verksamheter eftersom den faktiska 
momskompensationen varierar beroende på typ av verksamhet. På grund av 
gränsdragnings- och beräkningsproblem föreslog utredningen en enda schablonnivå för alla 
verksamheter. Motionärernas förslag att kompensera externa utövare i enlighet med av 
anordnaren redovisade momskostnader, kommer att vara en administrativ process, både 
för den externa utövaren men framförallt för kommunen. Det kommer också att innefatta 
ett kontrollmoment där kommunen måste kontrollera uppgifterna från de externa 
anordnarna så att kommunen betalar ut rätt ersättning. Förslaget i motionen kommer 
således att innebära en merkostnad för kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 oktober 2021, § 331 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 29 september 2021 
Bilaga 1. Motion - Begränsa momskompensation till privata anordnare 
 
- - - - - 
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§ 653 KFKS 2021/1250 

Motion – Utredning av solcellspark i Ramsmora 
Motion den 13 december 2021 av Esa Örmä och Stephan Andersson (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 654 KFKS 2021/1251 

Motion – Medlemskap i Cykling utan ålder 
Motion den 13 december 2021 av Lisa Rasmussen m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
  



 
109 (113) 

 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 655 KFKS 2021/1252 

Motion – Skapa seniorboenden i alla kommundelar 
Motion den 13 december 2021 av Lisa Rasmussen m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
  



 
110 (113) 

 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 656 KFKS 2021/1253 

Motion – Stöd till elever med autism 
Motion den 13 december 2021 av Lisa Rasmussen m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
  



 
111 (113) 

 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 657 KFKS 2021/1254 

Motion – Träffpunkt i Sickla 
Motion den 13 december 2021 av Lisa Rasmussen m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - -  



 
112 (113) 

 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 658 KFKS 2021/1255 

Interpellation – Naturreservat i Ryssbergen 
Interpellation den 13 december 2021 av Christina Ståldal (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
 

  



 
113 (113) 

 13 december 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
§ 659 KFKS 2021/1256 

Interpellation – Tillgänglighet till skolbarnomsorg 
Interpellation den 13 december 2021 av Lisa Rasmussen (V) till utbildningsnämndens ordförande Monica 
Brohede Tellström (L) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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